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Aicinām piedalīties  
Jelgavas novada attīstības plānošanā!

Jelgavas novada dome 27.01.2010. pieņēma lēmumu (prot.nr.12(1).§8.) uzsākt 
Jelgavas novada attīstības programmas izstrādi. 
Jelgavas novada attīstības programmas izstrādes mērķis ir veidot pamatu Jelgavas 
novada teritorijas ilgtspējīgai un līdzsvarotai attīstībai.
Jelgavas novada attīstības programma ir dokuments, kurā apkopotas novada ie-
dzīvotāju idejas, ieceres un vēlmes novada attīstībai. Novada teritorijas plānojuma 
sabiedriskās apspriešanas sapulcēs tika uzklausītas iedzīvotāju vēlmes un ierosinājumi, 
kuri apkopoti un tiks iekļauti attīstības programmā. 
Šā gada aprīlī un maijā tiks veikta gan iedzīvotāju anketēšana, gan novada uzņēmēju 
anketēšana. Anketās lūgsim izteikties par novada esošo situāciju un turpmāko attīstī-
bu. Aptaujas anketas būs pieejamas gan pagastu pārvaldēs, gan novada mājas lapā 
www.jrp.lv, sadaļā «Sabiedrības līdzdalība». Aizpildītas anketas lūgums nodot pagastu 
pārvaldēs sekretārēm vai nosūtīt pa e-pastu: inese.baumane@jrp.lv.
Mūsu visu kopīgi izstrādāto novada plānošanas dokumentu 1. redakcijas variantus 
būs iespējams apspriest šā gada beigās un nākamā gada sākumā, kad tiks izsludināta 
plānošanas dokumentu sabiedriskā apspriešana. 

ATTĒLS: Jaunais Jelgavas novada 
ģerbonis

Jelgavas novads ir ticis pie 
sava ģerboņa – ar Valsts pre-
zidenta Valda Zatlera, kultū-
ras ministra Inta Dāldera un 
Heraldikas komisijas priekš-
sēdētāja Laimoņa Šēnberga 
parakstiem tas ir apstiprināts.

Ģerboni zīmēja mākslinieks Vladislavs 
Ladusāns. Viņš stāsta, ka novada ģerboni 
veidojis pēc iespējas līdzīgāku Jelgavas 
apriņķa ģerbonim, ko izmantoja Jelgavas 
rajons. Galvenā atšķirība, pēc mākslinie-
ka sacītā, ir tā, ka parādās purpura un 
sudraba krāsa.

Jelgavas novada ģerboņa apraksts: 
zilā laukā divi krustoti zelta vārpu kūļi, 
augšā vairodziņš, sudraba laukā izaugo-
ša purpura aļņa galva. «Zilā heraldiski 
ir Zemgales krāsa. Zelta kūļi simbolizē 
galveno kultūru, ko Zemgalē audzē. Vai-
rogs ar aļņa galvu ir elements no Jelgavas 
pilsētas ģerboņa,» tā savu darbu raksturo 
mākslinieks.

Jelgavas novada domes priekšsēdētāja 
vietnieks Edgars Turks uzsver, ka nova-
da ģerbonim ir arī simboliska nozīme. 
«Jelgavas novadu veido 13 pašvaldības, 
kuru iedzīvotājiem varētu šķist, ka viņi 
zināmā mērā zaudējuši identitāti lielākā 
pašvaldībā. Bet vizuāli skaists novada 
ģerbonis varētu būt viens no zīmīgiem, 
uzrunājošiem un emocionāliem iedzīvo-
tājus vienojošiem elementiem nākotnē,» 
tā E.Turks, piebilstot, ka šo simbolu var 
izmantot gan svētku reizēs, gan ikdienā.

Jelgavas novada pašvaldības sabiedris-
ko attiecību speciālists Edgars Sauka in-
formē, ka ģerboņa autoram V.Ladusānam 
tika uzdots sagatavot arī Jelgavas novada 
karoga un vimpeļa skices, kas jau izstrā-
dātas. 

Ilze Knusle-Jankevica 

Novadam  
savs ģerbonis

«Novada skolās notiek dažādas 
aktivitātes, bet tās neaptver tos 
jauniešus, kuri vairs šajās skolās 
nemācās, bet brīvo laiku pava-
da kādā no novada pagastiem,» 
uzsāktā darba mērķi rakstu-
ro Jelgavas novada Izglītības 
pārvaldes speciālists jaunatnes 
un karjeras izglītības jautāju-
mos Edgars Jānis Paulovičs. Viņš 
sācis apzināt katra pagasta 
tehniskās iespējas un kopā ar 
pagastu aktīvistiem izstrādāt 
pasākumu plānu, ko piedāvāt 
jauniešiem.

Uzsākto aktivitāšu mērķis ir nodrošināt brī-
vā laika pavadīšanas iespējas pagastos arī tiem 
novada jauniešiem, kuri skolā vairs nemācās 
vai arī apmeklē izglītības iestādi Jelgavā vai 
kādā citā Latvijas pilsētā. «Tiem obligāti nav 
jābūt sporta pasākumiem. Tās varētu būt 
radošās darbnīcas, dalība dažādos konkursos, 
ar laiku – arī dažādos projektos pēc pašu 
jauniešu iniciatīvas,» norāda E.J.Paulovičs. 
Viņaprāt, galvenais ir apzināt šo jauniešu 
vēlmes un iespēju robežās piedāvāt viņiem 
tieši to, ko viņi vēlētos. Tad arī jaunieši būtu 
aktīvāki un labprāt iesaistītos projektos, lai 
iegūtu papildu atbalstu. 

Apzina novada  
jauniešu brīvā laika  
pavadīšanas iespējas 

3.lpp.

Jelgavas novada dome no-
lēmusi apsvērt visus par un 
pret, lai pēc tam pieņemtu 
lēmumu par ģenētiski modi-
ficēto kultūraugu audzēšanu 
pašvaldības teritorijā – vai to 
atļaut vai aizliegt. Jelgavas 
novada pašvaldības vides 
speciāliste Inguna Skutele 
norāda – pēc tam, kad paš-
valdības nodoms noteikt 
aizliegumu tiks publicēts 
laikrakstā «Latvijas Vēstne-
sis», 30 dienas ikviens nova-
da iedzīvotājs varēs izteikt 
savu viedokli par šo jautāju-
mu, bet galīgo lēmumu dome 
varētu pieņemt maijā.

I.Skutele stāsta, ka jautājumu par 
aizliegumu audzēt ģenētiski modificētus 
kultūraugus aktualizēja Sesavas pagasta 
iedzīvotāji – februārī domē saņemts 
iesniegums no Sesavas pagasta iedzīvo-
tājiem, kuri lūdz novada domi attīstības 
plānā paredzēt un apstiprināt novadu 
par teritoriju, kas ir brīva no ģenētiski 
modificētiem organismiem (ĢMO). Tas 
nozīmētu ĢMO audzēšanas aizliegumu. 
Iesniegumu bija parakstījuši 92 Sesavas 
pagasta iedzīvotāji.

Tiesības pašvaldībai pieņemt lēmumu, 
vai savā teritorijā atļaut vai aizliegt ĢMO 

audzēšanu, nosaka pēdējās izmaiņas 
Ģenētiski modificēto organismu aprites 
likumā, kas veiktas pagājušā gada jūnijā. 
Aicinājumu pieņemt lēmumu par šo 
jautājumu Jelgavas novada pašvaldība 
saņēmusi arī no Vides ministrijas. «Mi-
nistrijas nostādne ir skaidra – tā aicina 
aizliegumu noteikt, jo nav izpētīts, kādu 
ietekmi šādu augu audzēšana atstās 
uz Latvijas tautsaimniecību kopumā,» 
tā Jelgavas novada pašvaldības vides 
speciāliste.

Ministrijas nostāja balstīta uz vai-
rākiem argumentiem. Pirmkārt, ģenē-
tiski modificētu organismu ilgtermiņa 
ietekme uz vidi un cilvēkiem vēl nav 
pietiekami izpētīta. Otrkārt, netiek 
vērtēti riski, ko ĢMO radīs citām su-
gām, it īpaši krustojoties. Treškārt, visi 
eksperimenti veikti mazās platībās, bet, 
ja šie kultūraugi tiks audzēti, platības 
būs mērāmas tūkstošos hektāru, turklāt 
vidē, kas atšķiras no eksperimentu vides. 
Līdz ar to nav zināms, kā ĢMO ietek-
mēs bioloģisko daudzveidību kopumā. 
Ceturtkārt, ĢMO ietekme uz Latvijas 
ekosistēmu nav pētīta vispār.

Lai iegūtu vairāk informācijas, Jelga-
vas novada dome rīkoja tikšanos ar LLU 
profesori Ināru Turku. Tajā piedalījās gan 
domes deputāti, gan pagastu pārvaldnieki 
un citi interesenti. «Profesore apskatīja 
vairākus jautājumus, piemēram, vai viegli 

pēc ģenētiski modificētu kultūraugu au-
dzēšanas atgriezties pie parasto kultūru 
audzēšanas, vai ģenētiski modificētu kul-
tūru audzēšana ir ekonomiski izdevīgāka, 
kā šo kultūru audzēšana varētu ietekmēt 
novada zemniekus,» stāsta I.Skutele. Se-
cinājumi esot līdzīgi kā Vides ministrijai 
– pētījumu par šo kultūru audzēšanu un 
ietekmi uz Latvijas tautsaimniecību un 
ekosistēmu ir pārāk maz. Jāpiebilst, ka 
mazākais laiks, uz kuru var noteikt šādu 
aizliegumu, ir pieci gadi.

Jelgavas novada dome paudusi no-

domu noteikt aizliegumu pašvaldības 
teritorijā audzēt ĢMO. Saskaņā ar 
likumdošanu nodoms jāpublicē laik-
rakstā «Latvijas Vēstnesis» un «Jelgavas 
Novada Ziņas». 30 dienas pēc publicē-
šanas ikviens var iesniegt savu viedokli, 
priekšlikumus vai iebildumus. Iebildumu 
neiesniegšana uzskatāma par piekrišanu 
aizlieguma noteikšanai. Priekšlikumus 
var iesniegt Jelgavas domes sekretariātā 
vai pagastu pārvaldēs.

Ilze Knusle-Jankevica

Pašvaldība apsver iespēju aizliegt  
audzēt ģenētiski modificētas kultūras
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Jelgavas novada pašvaldība 
izvērtējusi pretendentus Paš-
valdības policijas priekšnieka 
amatam, un no 11 kandidātiem 
par labāko atzīts bijušais Jelga-
vas pilsētas un rajona Policijas 
pārvaldes priekšnieks Haralds 
Dauginovičs. 

«Jelgavas Novada Ziņas» jau rakstīja, 
ka pašvaldība vēlas izveidot kopīgu novada 
Pašvaldības policiju un tāpēc tika izsludināts 
konkurss uz priekšnieka amatu. Kā informē 
novada domes priekšsēdētājs Ziedonis Cau-
ne, kopumā savus pieteikumus iesniedza 11 
kandidāti. Pretendentu vērtēšanas komisija 
pēc virknes kritēriju – atbilstoša izglītība, pro-
fesionālā pieredze, izpratne par Pašvaldības 
policijas darbu, novada teritorijas pārzināšana 
un citiem – izvēlējās atbilstošāko kandidātu. 
«Jāatzīst, ka konkursā startēja patiesi spēcīgi 
pretendenti, taču diemžēl ne visas labās kan-
didatūras atbilda nosacījumiem, precīzāk sa-
kot, kandidāti nebija iesnieguši visus prasītos 
dokumentus, kas viņus no tālākas vērtēšanas 
atsijāja,» skaidro Z.Caune.

Savukārt tie kandidāti, kam iesniegtā doku-
mentācija bija kārtībā, rūpīgi tika vērtēti un arī 
aicināti uz pārrunām. Visaugstāko novērtēju-
mu saņēma H.Dauginovičs. Viņa kandidatūra 
saskaņošanai nosūtīta Iekšlietu ministrijai, no 
kuras novada pašvaldībai jāsaņem atbilde. Ja 
Iekšlietu ministrija akceptēs novada izraudzī-
to kandidātu, tas vēl būs jāapstiprina novada 
domes sēdē ar deputātu balsojumu. Tikai 
pēc tam jaunais novada Pašvaldības policijas 
priekšnieks varēs sākt darbu.

«Ja tikšu apstiprināts šim amatam, mans 
mērķis ir izveidot zinošu, iniciatīvas bagātu un 

Pašvaldības policijas priekšnieka 
amatam izvirza Dauginoviču

aktīvu komandu, kas spētu vienādi labi pildīt 
Pašvaldības policijas funkcijas visa novada 
teritorijā,» uzsver H.Dauginovičs.

Jāpiebilst, ka pagājušā gada jūlijā viņš 
atstāja Jelgavas pilsētas un rajona Policijas 
pārvaldes priekšnieka amatu, ko bija ieņēmis 
kopš 1994. gada 12. janvāra.

H.Dauginovičs nesaskata būtiskas atšķi-

rības Valsts un Pašvaldības policijas darbā. 
«Jebkurā gadījumā svarīgākais ir iedzīvotāju 
drošība un kārtības nodrošināšana. Nešaubīgi 
– Pašvaldības policijai ir nepieciešama laba 
sadarbība ar Valsts policiju un citām atbil-
dīgajām institūcijām. Tas jau ir priekšnieka 
pienākums ne tikai labi organizēt darbu savā 
iestādē, bet arī sadarboties ar citiem,» uzsver 

H.Dauginovičs, piebilstot, ka labu rezultātu 
noteikti nav iespējams sasniegt vienā dienā 
vai mēnesī, taču, mērķtiecīgi strādājot, sabied-
risko kārtību un drošību novadā iespējams 
būtiski paaugstināt. 

Kristīne Langenfelde
Foto: Ivars Veiliņš

FOTO: Kandidātu vērtēšanas komi-
sija par labāko pretendentu novada 
Pašvaldības policijas priekšnieka 
amatam izvirzījusi bijušo Jelga-
vas pilsētas un rajona Policijas 
pārvaldes priekšnieku Haraldu 
Dauginoviču (no labās). Tagad viņa 
kandidatūra vēl jāapstiprina Iekš-
lietu ministrijai un novada domei. 
Jāpiebilst, ka līdz šim novada paš-
valdības policistu darbu koordinēja 
novada Administratīvās komisijas 
priekšsēdētājs Modris Žeivots (no 
kreisās).
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Vai jūs uztrauc  
iespējamie plūdi?

Jau decembra novada domes 
sēdē deputāti lēma, ka turpmāk 
ūdensapgādi un kanalizāciju 
pagastu ciematos nodrošinās 
pieci SIA. Lēnām, citviet smag-
nēji, bet šis process virzās uz 
priekšu. Taču tā ir tikai daļa no 
nepieciešamajām un likuma 
noteiktajām pārmaiņām ap-
saimniekošanas jomā – tagad 
iedzīvotājiem jāķeras pie pašu 
daudzdzīvokļu ēku apsaimnie-
košanas kārtības noteikšanas. 

Kā prognozē Jelgavas novada pašvaldības 
Komunālās saimniecības attīstības galvenais 
speciālists Valdis Buividaitis, daudzviet tas ie-
dzīvotājiem solās būt smags pārbaudījums, it 
sevišķi tāpēc, ka līdz šim namu apsaimnieko-
šanu pagastos bieži vien dotējušas pašvaldības 
un iedzīvotāji nav pieraduši uzņemties rūpes 
par savu īpašumu. Taču tagad no tā izvairīties 
vairs nevarēs, jo likums strikti nosaka – paš-
valdība nedrīkst ieguldīt līdzekļus privatizētu 
dzīvojamo māju uzturēšanā. «Novada iedzī-
votājiem ir jāsaprot kāda būtiska nianse – ja 
cilvēks ir iegādājies dzīvokli daudzdzīvokļu 
mājā, tas ir viņa īpašums, kas ne tikai dod 
tiesības ar to brīvi rīkoties, bet arī uzliek 
valsts likuma noteiktus pienākumus par to 
rūpēties. Diemžēl šobrīd ne visi to apzinās,» 
spriež V.Buividaitis.

Trīs iespējas
Patlaban, lai sakārtotu namu apsaimnie-

košanas jautājumus novadā, pašvaldības 
speciālisti aktīvi organizē tikšanās un informē 
iedzīvotājus pagastos par likuma noteiktajām 
normām. «Jāsāk ar to, ka katrai mājai ir jābūt 
apsaimniekotājam – tas ir pirmais solis,» uz-
sver V.Buividaitis. 

Šajā gadījumā likums 
pieļauj trīs iespējamos 
variantus, no kuriem 
tad arī pašiem iedzīvo-
tājiem ir jāizvēlas sev 
piemērotākais. 

Pirmais variants ir 
nama apsaimnieko-
šanas funkcijas nodot 
SIA pārziņā, kas jau 
pārņēmušas ūdensap-
gādes un kanalizācijas 
pakalpojumu nodroši-
nāšanu pagastos. «Tas 
nozīmē, ka konkrētā 
SIA turpmāk nodroši-
nās arī mājas apsaimniekošanu – iekasēs no 
iedzīvotājiem apsaimniekošanas maksu un 
par uzkrātajiem līdzekļiem ēkā veiks nepie-
ciešamos darbus,» skaidro V.Buividaitis.

Otrs variants – iedzīvotājiem ir iespēja 
pašiem no sava vidus izraudzīt cilvēku – mājas 
vecāko, pārvaldnieku, kurš ir gatavs kļūt par 
individuālo komersantu un tādējādi likumiski 
pildīt nama apsaimniekotāja funkcijas. 

Trešais variants – dibināt māju apsaimnie-
košanas biedrību, kas var apsaimniekot vienu 
vai vairākas mājas.

Vai apzinās, ko izvēlas?
Jelgavas novada dome ar lēmumu jau 

pieņēmusi, ka primāri apsaimniekošanas 
jautājums tiek nodots SIA pārziņā, taču 
iedzīvotājiem ir visas tiesības izvēlēties kādu 
no citiem variantiem. «Likums nosaka, ka 
mājai ir jābūt apsaimniekotājam, tāpēc, lai 
ēkas nepaliktu vispār bez uzturētāja, dome 
pieņēma šādu lēmumu, taču nākamais solis 
jau ir iedzīvotāju ziņā – izvēlēties šo vai citu 
variantu,» skaidro V.Buividaitis.

Pēc diskusijām pagastos šķiet, ka iedzīvotāji 
nelabprāt vēlas, lai viņu mājas apsaimniekotu 
SIA. Iespējams, ka tās ir bailes no nezināmā 
vai vienkārši neuzticība, un vairumam dzī-
vokļu īpašnieku šobrīd daudz pieņemamāks 
variants liekas mājas vecākā izraudzīšana, 
kurš tad arī būtu deleģēts rūpēties par nama 
stāvokli. 

Kā vieni no pirmajiem pēc šāda principa 
jau rīkojušies sesavnieki – viņi sasaukuši 
mājas iedzīvotāju sapulces, izšķīrušies, ka 
priekšroku dos nevis SIA, bet pašu izraudzī-
tam mājas vecākajam, kas nu jau ar dzīvokļu 

Cepures variants nav  
iespējams apsaimniekošanā  

īpašnieku balsu vairākumu arī apstiprināti un 
var sākt darbu.

«Tas noteikti nav peļams variants, taču 
brīžiem ir bažas, vai iedzīvotāji tā līdz galam 
saprot apsaimniekošanas principus. Viņi ne-
vēlas uzticēties firmai, jo nav pārliecināti, ka 
tā labi veiks savu darbu, tāpēc izvēlas mājas 
vecākā jeb pārvaldnieka variantu. Taču šajā 
brīdī ļoti svarīgi ir apzināties, ka šim mājas 
vecākajam tiek uzlikts ļoti nopietns pienā-
kums un atbildība likuma priekšā,» uzsver 

V.Buividaitis.
Pēc sarunām ar ie-

dzīvotājiem novada 
pašvaldības speciā-
listiem diemžēl nav 
pārliecības, ka māju 
vecākie un arī dzīvok-
ļu īpašnieki pilnībā 
apzinās savstarpējās 
saistības. «Šķiet, daudzi  
joprojām domā, ka 
šādā veidā varēs izvai-
rīties no sistemātiskas 
mājas apsaimniekoša-
nas – tā teikt, ja kas plī-
sīs vai grūs, visi koleģiāli 
sametīs naudu cepurē 
un salabos! Diemžēl 

likums šādu interpretāciju nepieļauj. Katram, 
kurš arī kā mājas vecākais, individuālais ko-
mersants ir gatavs uzņemties apsaimniekotāja 
funkcijas, ir jāstrādā pēc līdzīgiem princi-
piem kā SIA. Pirmkārt, visām saistībām un 
darbībām jābūt dokumentētām, noslēgtiem 
līgumiem, otrkārt, jāveic regulāras atskaites 
Valsts ieņēmumu dienestam par līdzekļu 
iekasējumu un izlietojumu, treškārt, personai, 
kas uzņēmusies apsaimniekotāja funkcijas, 
divu gadu laikā ir jāiegūst arī atbilstoša 
izglītība šajā jomā, ko iespējams apgūt no-
teiktā profesionālās izglītības iestādē,» stāsta 
V.Buividaitis, piebilstot, ka ar šo uzskaitījumu 
nevēlas kādu nobiedēt vai rosināt atteikties 
uzņemties šos pienākumus. «Šeit cilvēkiem 
pats svarīgākais ir apzināties, uz ko viņi ir 
parakstījušies, jo valsts pieņemtais likums 
atkāpes nepieļauj.»   

Vienlaikus būtiski ir saprast, ka likums no-
saka ne tikai juridiskos aspektus, piemēram, 
dokumentāciju, finanšu atskaites, bet arī 
obligāti veicamos darbus apsaimniekojamā 
mājā.

«Ja mājas vecākais apzinās šos pienākums 
un ir gatavs tos uzņemties, tas ir tikai apsvei-
cami. Protams, gribas ticēt, ka iedzīvotāji šo 
lēmumu pieņem pārdomāti un pēc gada vai 
diviem viņiem nebūs jānonāk situācijā, kad 
izrādīsies – darbības bijušas nelikumīgas un 
nama apsaimniekošana nav virzījusies, kā 
plānots,» nosaka V.Buividaitis. 

Jelgavas novada pašvaldība šajā gadījumā 
var būt tikai konsultants, dzīvokļu īpašnie-
kiem palīdzot izprast situāciju un atrast 
labāko risinājumu. Tieši tāpēc arī Jelgavas 

novada pašvaldības Komunālās saimniecības 
attīstības galvenais speciālists V.Buividaitis 
jebkurā brīdī ir gatavs sniegt konsultācijas 
novada iedzīvotājiem, gan tiekoties pagastos, 
gan pa tālruni 63012253.  

Lai pašvaldība  
saved namu kārtībā, tad...

Protams, mainīt jebkuru iesakņojušos 
sistēmu ir ļoti grūti, tāpēc noteikti būs jāpaiet 
laikam, līdz novada iedzīvotāji pilnībā sāks 
apzināties to, ka rūpes par savu īpašumu 
jāuzņemas pašiem. «Jau šobrīd ne reizi vien, 
runājot ar iedzīvotājiem par nepieciešamību 
uzņemties apsaimniekošanas jautājuma 
risināšanu, mēs dzirdam tādas frāzes kā «lai 
pagasts vispirms to māju saved kārtībā, tad 
mēs arī būsim gatavi to pārņemt, tādu vecu 
un nolaistu mums nevajag». Bet dzīvoklis 
šajā mājā taču ir cilvēka privātīpašums! Viņš 
to ir iegādājies! Tad kāpēc cilvēks brīdī, kad 
viņam salūst automašīna, nelūdz pašvaldību 
to savest kārtībā?! Šajā gadījumā viņš apzinās, 
ka tas ir viņa īpašums, par ko jārūpējas, bet ar 
dzīvokli taču ir tieši tāpat! Lūk, tieši šī attiek-
sme mums ir jāmaina,» spriež V.Buividaitis, 
piebilstot, ka īpašums ir ne tikai pats dzīvoklis 
– arī koplietošanas telpas un piegulošā zeme 
ir dzīvokļu īpašnieku kopīpašums, par ko 
jārūpējas. «Privātmājā nevienam saimniekam 
neradīsies doma skriet uz pašvaldību un sūk-
stīties brīdī, kad pagalms piesnidzis. Viņš pats 
ņems rokā lāpstu un sniegu iztīrīs. Tāpat arī 
daudzdzīvokļu māju īpašniekiem ir jāsaprot, 
ka neviens no malas nenāks un viņu pagalmu 
netīrīs – arī tas ir viņu pašu pienākums. Un, 
kā to risināt – ņemt rokā lāpstu un šķūrēt vai 
uzlikt to par pienākumu apsaimniekotājam, 
atsevišķi par to maksājot –, ir katra paša 
lēmums,» saka V.Buividaitis. 

Viss maksā tik, cik maksā
Ja namu apsaimniekotāju jautājums vēl ir 

tikai pašā sākumstadijā, tad ūdensapgādes 
un kanalizācijas pakalpojumu pārņemšana 
pamazām iet uz priekšu. «Protams, arī šis 
process nav viegls. Un arī te lielākais klupša-
nas akmens ir iesakņojusies cilvēku domāšana 
– tāpat kā māju uzturēšanu, arī ūdens un 
kanalizācijas nodrošināšanu daudzviet līdz 
šim dotējušas pagastu pašvaldības, kas tagad 
cilvēkiem liek brīnīties, par ko un kāpēc ir 
jāmaksā. Bet te atkal ir vienkāršs salīdzinā-
jums – ja laikus nenomaksā elektrības rēķinu, 
«Latvenergo» elektrību vienkārši atslēdz un 
cilvēks skaidri apzinās, par ko un kāpēc tā 
ir, tāpat ir ar ūdeni – arī tas ir pakalpojums, 
par ko iedzīvotājam jāmaksā,» salīdzina 
V.Buividaitis, piebilstot, ka to iedzīvotājiem 
tomēr ir vieglāk pieņemt nekā jauno kārtību, 
kas jāievieš daudzdzīvokļu māju apsaimnie-
košanā.

Kristīne Langenfelde
Foto: Ivars Veiliņš

Dzīvojamo māju pārval-
dīšanas likuma 6. pants 
nosaka dzīvojamās mājas 
pārvaldīšanas darbības:
  
– obligāti veicamās pārvaldīšanas 
darbības;  
– citas pārvaldīšanas darbības.  

Obligāti veicamās pārval-
dīšanas darbības ir šādas:
  
1) dzīvojamās mājas uzturēšana 
atbilstoši normatīvo aktu prasī-
bām:  
 a) dzīvojamās mājas sanitārā 
apkope,  
 b) apkures, aukstā ūdens un ka-
nalizācijas nodrošināšana, kā arī 
sadzīves atkritumu izvešana,  
 c) dzīvojamās mājas, tajā esošo 
iekārtu un komunikāciju ap-
sekošana, tehniskā apkope un 
kārtējais remonts,  
 d) dzīvojamai mājai kā vides 
objektam izvirzīto prasību izpildes 
nodrošināšana,  
 e) dzīvojamās mājas energoefek-
tivitātei izvirzīto minimālo prasību 
izpildes nodrošināšana;  
2) pārvaldīšanas darba plānoša-
na, organizēšana un pārraudzība, 
tajā skaitā:  
 a) pārvaldīšanas darba plāna, 
tajā skaitā uzturēšanai nepiecie-
šamo pasākumu plāna sagatavo-
šana,  
 b) attiecīgā gada budžeta projek-
ta sagatavošana,  
 c) finanšu uzskaites organizēša-
na;  
3) dzīvojamās mājas lietas veša-
na;  
4) līguma par piesaistītā zemes-
gabala lietošanu slēgšana ar 
zemesgabala īpašnieku;  
5) informācijas sniegšana valsts 
un pašvaldību institūcijām.  

Citas pārvaldīšanas darbības 
ir darbības, kas saistītas ar 
dzīvojamās mājas pārvaldī-
šanu un tiek veiktas atbilstoši 
dzīvojamās mājas īpašnieka 
gribai un maksātspējai. Pie 
tām pieder ar dzīvojamās mā-
jas uzlabošanu un attīstīšanu 
un ar šim nolūkam nepiecie-
šamo pasākumu ilgtermiņa 
plāna sagatavošanu saistītās 
darbības. 

FOTO: «Novada 
iedzīvotājiem ir 
jāsaprot kāda 
būtiska nianse 
– ja cilvēks ir ie-
gādājies dzīvokli 
daudzdzīvokļu 
mājā, tas ir viņa 
īpašums, kas ne 
tikai dod tiesī-
bas ar to brīvi 
rīkoties, bet arī 
uzliek valsts liku-
ma noteiktus pie-
nākumus par to 
rūpēties. Diemžēl 
šobrīd ne visi to 
apzinās,» spriež 
Jelgavas novada 
pašvaldības Ko-
munālās saim-
niecības attīs-
tības galvenais 
speciālists Valdis 
Buividaitis.

Komunālās saimniecības  
SIA Jelgavas novadā:
• SIA «Kalnciema nami» – Kalncie-
ma un Valgundes teritorijā;
• SIA «Glūdas komunālā saimnie-
cība» – Glūdas, Zaļenieku, Plato-
nes, Vircavas un Svētes teritorijā;
• SIA «Apsaimniekošanas serviss» 
– Elejas, Lielplatones, Vilces un 
Sesavas teritorijā;
• SIA «Palīgs L» – Līvbērzes terito-
rijā;
• SIA «Staļģenes komunālais die-
nests» – Jaunsvirlaukas teritorijā.

Aija Reine no Līv-
bērzes:
«Ja arī plūdi būs, 
ceru, ka mani tie 
neskars. Es vismaz 
tā domāju, jo dzī-
voju centrā un tur 
plūdi nekad nav bi-
juši. Cilvēkiem, kas 
dzīvo upes malā, 

gan būs grūtāk. Atceros, ka agrāk bija 
pavisam traki – applūda ļoti daudzas 
mājas un zemesgabali, taču tagad cilvē-
ki vairāk rūpējušies, lai no tā izvairītos. 
Piemēram, uztaisīti polderi, kas vismaz 
nedaudz aizsargā. Cerēsim, ka sliktākās 
prognozes nepiepildīsies un mēs visi 
pavasari sagaidīsim sausām kājām.»

Prane Ločmele no 
Līvbērzes:
«Es domāju, ka tas 
dziļais grāvis, kas 
atrodas aiz mana 
malkas  šķūn īša , 
neko ļaunu neno-
darīs un ūdens aiz-
plūdīs. Tādas lielas 
bažas par plūdiem 
man nav, jo domāju, ka katastrofa 
mums ies secen. Taču tiem, kuri vēlas 
ekskluzīvi dzīvot ūdens tuvumā, manu-
prāt, katru pavasari jārēķinās ar plūdu 
iespējamību. Vienkārši laikus jāreaģē, 
jādara viss, ko speciālisti liek, un tad 
jau būs labi.»

Gundars no Staļ-
ģenes:
«Nē, par plūdiem 
nesatraucos. Patie-
sībā mani tas pat 
priecē, jo līdz ar 
plūdiem att īr ī tos 
upes no drazām, 
līdz ar to arī zivīm 
būtu kur  dz īvot . 

Laba un ražīga makšķerēšana pēc tam 
varētu sanākt! Traki gan noteikti būs 
tām mājām, kas uzceltas ūdens tuvu-
mā, arī manam kolēģim, ja būs plūdi, 
nāksies meklēt laivu. Ja vajadzēs manu 
palīdzību, noteikti neatteikšu.»

Melita no Valgundes:
«Esmu piedzīvoju-
si ne vienus vien 
plūdus, tāpēc lai-
kam tas satraukums 
manī nav. Plūdi ir 
bi juš i  gan manā 
b ē r n ī b ā  1 9 5 3 . 
gadā, gan arī pēc 
tam, turklāt pat vai-
rākas reizes. Tāpēc 
zinām, kā šādā situācijā rīkoties, jo 
pieredze uzkrāta. Lieli postījumi līdz šim 
mums nav nodarīti, jo plūdiem gata-
vojāmies jau laikus – sacēlām mēbeles 
augšā. Tik vien kā grīda mājās sabojāta, 
smiltis iekšā, kamēr tās pēc plūdiem iz-
tīra. Taču tas nav nekas traks, vienkārši 
laicīgi jāsagatavojas, tad būs labi.»

Benedikts no Valgundes:
«Man  pa t  pa t ī k 
plūdi, jo daba tad 
apkārt tik smuka. 
Jūties kā okeāna 
vai jūras krastā. 
Jā, jā, iepriekšējos 
gados ir mums bijis 
ūdens līdz mājas 
slieksnim, taču tā-
lāk, par laimi, ne. 

Postījumi nav nodarīti lieli. Galvenais, 
ka skats ir skaists. Gumijas zābaki 
jau sen nopirkti, stāv nolikti, laivu, 
domāju, mums nevajadzēs. Gan jau 
būs labi!»

Aleksejs no Vītoliņu ciema:
«Ņemot vērā ie-
p r i e k š ē j o  g a d u 
pieredzi un to, ka 
neesmu vakar dzi-
mis, domāju, plūdi 
būs tikai ap Ozol-
pili, pie mums tie-
ši nē. Taču tur jau 
speciālisti ir dambi 
uzcēluši un veic ci-
tus profilaktiskos pasākumus, tāpēc 
domāju, ka cilvēki necietīs. Taču katrā 
gadījumā man kā apsargam mājās ir 
laiva un esmu gatavs to aizdot kādam 
vai doties ar to palīgā, ja būs tāda ne-
pieciešamība.»
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Novada domē
Ļauj iegūt smilti un granti
Atkārtoti izskatot SIA «Veda» iesniegto Vides 
pārraudzības valsts biroja atzinumu par SIA 
«Veda» smilts-grants ieguvi Jelgavas novada 
Jaunsvirlaukas pagasta smilts-grants un smilts 
atradnē «Vijas», ietekmes uz vidi novērtējuma 
noslēguma ziņojumu un iesniegto papildu in-
formāciju, dome nolēma akceptēt SIA «Veda» 
plānoto darbību Jelgavas novada Jaunsvirlau-
kas pagasta atradnē «Vijas», zemes īpašumā 
33,59 hektāru platībā, smilts-grants un smilts 
ieguvei. Lauksaimniecībā izmantojamās ze-
mes lietošanas mērķa maiņa veicama atbilsto-
ši normatīvajos aktos noteiktajai kārtībai.

Licencēti makšķerēs vimbas
Izskatot Bauskas Mednieku un makšķernie-
ku biedrības iesniegumu par pilnvarojuma 
saņemšanu licencētai vimbu makšķerēšanai 
Lielupē, Mūsā un Mēmelē Bauskas, Jelgavas, 
Ozolnieku un Rundāles novados saskaņā ar 
biedrības nolikumu 2010. – 2014. gadam, 
dome nolēma: pilnvarot Bauskas Mednieku 
un makšķernieku biedrību organizēt licencēto 
vimbu makšķerēšanu atbilstoši tiesību aktiem 
Lielupē no kreisā krasta posmā no Staļģenes 
tilta augšup pa straumi līdz Rundāles novada 
robežai 2010. gadā. No 2011. gada makšķe-
rēšanu organizēt atbilstoši Jelgavas novada 
pieņemtajiem saistošajiem noteikumiem 
amatierzveju regulējošajā jomā.

Palielina statūtkapitālu
Lai novērstu pretrunas īpašumtiesību jomā 
un nodrošinātu iespēju realizēt projektu 
programmā «Infrastruktūra un pakalpojumi» 
papildinājuma 3.4. prioritātes «Kvalitatīvas 
vides dzīvei un ekonomiskajai aktivitātei  
nodrošināšana» 3.4.1. pasākuma «Vide» 
3.4.1.1. aktivitātē «Ūdenssaimniecības in-
frastruktūras attīstība apdzīvotās vietās ar 
iedzīvotāju skaitu līdz 2000», novada dome 
nolemj: palielināt Jelgavas novada domes 
kapitālsabiedrības SIA «Apsaimniekošanas 
serviss» pamatkapitālu par 94 000 latiem 
saskaņā ar pamatkapitāla palielināšanas 
noteikumiem; apstiprināt SIA «Apsaimnieko-
šanas serviss» pamatkapitāla palielināšanas 
noteikumus un statūtu grozījumus; pilnvarot 
«Apsaimniekošanas servisa» valdes locekli Ine-
si Pastuškovu iesniegt LR Uzņēmumu reģistrā 
pieteikumu pamatkapitāla palielināšanai.

Piedalīsies Zemgales  
Tūrisma attīstības biedrībā 
Lai turpinātu sadarbību tūrisma nozares 
attīstības veicināšanā Zemgales reģionā, pa-
matojoties uz Jelgavas rajona padomes 2004. 
gada 2. jūnija lēmumu Nr.38 «Par biedrības 
«Zemgales Tūrisma attīstības biedrība» dibi-
nāšanu», Rajona pašvaldību reorganizācijas 
likuma 9. pantu, Jelgavas rajona pašvaldības 
reorganizācijas plānu, novada dome nolēma: 
pārņemt Jelgavas rajona padomes tiesības un 
saistības Zemgales Tūrisma attīstības biedrībā 
un turpināt dalību šajā biedrībā; par atbildīgo 
pārstāvi noteikt priekšsēdētāju Ziedoni Cauni; 
kontroli par lēmuma izpildi uzdot Tautsaimnie-
cības komitejai.

Apstiprina publiskās apsprieša-
nas rezultātu 
Izvērtējot pēc VAS «Latvijas valsts ceļi» iero-
sinājuma SIA «Vertex projekti» izstrādātos 
būvniecības ieceres «Priekšlikumu izstrāde 
satiksmes drošības uzlabošanai autoceļa A9 
Rīga – Liepāja un P99 Jelgava – Kalnciems 
krustojumā» trīs iesniegto variantu publiskās 
apspriešanas rezultātus, pamatojoties uz MK 
2007. gada 22. maija noteikumiem Nr.331 
«Paredzētās būves apspriešanas kārtība» 15.4. 
un 20. punktu, novada dome lēma apstiprināt 
būvniecības ieceres «Priekšlikumu izstrāde 
satiksmes drošības uzlabošanai autoceļa A9 
Rīga – Liepāja un P99 Jelgava – Kalnciems 
krustojumā» publiskās apspriešanas rezultātu 
gala ziņojumu.

Piedzīs parādu
Saskaņā ar Zemgales apgabaltiesas zvērinā-
tas tiesu izpildītājas Pārslas Bērziņas 2010. 
gada 10. februāra paziņojumu novada dome 
nolēma piedzīt no SIA «EGRA» (Mežciems, 
Jaunsvirlaukas pagasts) nekustamā īpašuma 
nodokļa parādu 1457,82 latu apmērā, kas 
ietver nekustamā īpašuma nodokļa parādu: 
par zemi – 22,62 lati, nokavējuma naudu 
– 3,31 lats, kopā – 25,93 lati; nekustamā 
īpašuma nodokļa parādu: par ēkām un 
būvēm – 1258,04 lati; nokavējuma naudu 
– 173,85 lati, kopā – 1431,89 lati. Parādu 
nolemts piedzīt bezstrīda kārtībā, piedziņu 
vēršot uz parādnieka naudas līdzekļiem un 
tam piederošo kustamo un nekustamo īpa-
šumu. Lēmums stājas spēkā nekavējoties. 
Lēmumu var pārsūdzēt likuma «Par nodokļiem 
un nodevām» 37.¹ panta noteiktajā kārtībā. 
Saskaņā ar likuma «Par nodokļiem un no-
devām» 40. pantu lēmuma pārsūdzēšana 
neaptur tā izpildi.

«Uzskatu, ka visi kolektīvi un 
to vadītāji izdarījuši ļoti lielu 
darbu. Turklāt novadā deju 
kolektīvu vadītājiem strādāt 
ir daudz grūtāk nekā pilsētā, 
bet žūrija šogad bija ļoti de-
vīga. Ar kolektīvu sniegumu 
esmu apmierināta, jo 1. un 2. 
pakāpes diplomi ir uzteicams 
rezultāts B un C grupas deju 
kolektīviem,» pēc 10. Latvi-
jas Skolu jaunatnes dziesmu 
un deju svētku tautas deju 
kolektīvu skates teic Jelgavas 
novada deju kolektīvu virsva-
dītāja Madlēna Bratkus.

Šomēnes Jelgavā notikusi skolēnu 
tautas deju kolektīvu skate, kurā žūrija 
– svētku lielkoncertu virsvadītāji Baiba 
Šteina, Agris Daņiļevičs, Olga Freiberga, 
Gints Baumanis, kā arī projekta vadītāja 
Ilze Mažāne – novērtējusi 11 Jelgavas 
novada skolēnu deju kolektīvu sniegumu. 
Tiesa, rezultāti zināmi un diplomi jau 
sadalīti, taču tas vēl nenozīmē, ka viņiem 
izsniegtas «biļetes» uz 10. Latvijas Skolu 
jaunatnes dziesmu un deju svētkiem, kas 
jūlijā notiks Rīgā. Kolektīvi, kuri brauks 
uz galvaspilsētu, būs zināmi tikai aprīļa 
beigās.

«Visi Jelgavas novada kolektīvi node-
joja ļoti labi. Žūrija palika apmierināta, 
un uzskatu, ka rezultāts ir adekvāts ie-
guldītajam darbam. Mums nav neviena 3. 
pakāpes diploma, tikai 1. un 2. pakāpes. 
Kolektīvu vadītāji ir strādājuši ļoti god-
prātīgi, tāpēc ceru, ka arī mūsu kolektīvi 
kuplinās svētku dalībnieku pulku,» pēc 
skolēnu tautas deju kolektīvu skates at-
zina Jelgavas novada Izglītības pārvaldes 

galvenā speciāliste Anita Liekna. 
Arī 1. pakāpes diplomu saņēmušo 

deju kolektīvu vadītāji ar dejotāju darbu 
un sniegumu ir gandarīti. Elejas pagasta 
jauniešu deju kolektīva «Tracis» vadītāja 
Ivita Lejava «Jelgavas Novada Ziņām» 
atzīst, ka žūrija patiesi esot bijusi demo-
krātiska. «Protams, vienmēr jau var labāk, 
taču satraukums darīja savu. No žūrijas 
dzirdējām arī vairākus ieteikumus, kuri 
jāņem vērā, piemēram, puišu dejā zēniem 
jāpiedomā, kur un kā likt rokas. Taču ļoti 
gribas ticēt, ka mēs jūlijā dosimies uz 
Rīgu,» teic I.Lejava. 

Novada deju kolektīvu skatē žūrija vis-
vairāk – 43,67 punktus no 50 iespējama-
jiem – piešķīra Svētes pamatskolas Glū-
das filiāles 3. un 4. klašu deju kolektīvam 

Deju kolektīviem labas  
izredzes tikt uz svētkiem

«Rakari». 1. pakāpes diplomu saņēma arī 
Zaļenieku pamatskolas 5. un 6. klašu deju 
kolektīvs (42,67 punkti), Elejas pagasta 
jauniešu deju kolektīvs «Tracis» (41,83 
punkti), Kalnciema vidusskolas 5. un 6. 
klašu kolektīvs (40,83 punkti).

Nedaudz līdz 1. pakāpei pietrūka Elejas 
vidusskolas Lielplatones filiāles 5. un 6. 
klašu deju kolektīvam, Kalnciema vidus-
skolas 1. un 2. klašu deju kolektīvam. 2. 
pakāpe arī Līvbērzes vidusskolas 1. un 2. 
klašu un 3. un 4. klašu kolektīviem, Aiz-
upes pamatskolas 1. un 2. klašu, Svētes 
pamatskolas 1. – 4. klašu, Šķibes pamat-
skolas 3. un 4. klašu dejotājiem.

Ritma Gaidamoviča
Foto: Ivars Veiliņš

Izgl ī t ības  pārvaldes  speciāl is ts 
stāsta, ka darbs jau sācies un šobrīd 
apzināts to cilvēku loks, kas pagastos 
rīko vai gribētu rīkot pasākumus jau-
niešiem, kā arī organizēt citas aktivitā-
tes. «Pirmajā tikšanās reizē šie cilvēki 
aizpildīja anketu, kas raksturo pašrei-
zējo situāciju pagastos, piemēram, vai 
jauniešiem tiek rīkoti pasākumi, vai ir 
šim mērķim piemērotas telpas, kādus 
resursus vēl iespējams izmantot, kādi 
brīvā laika pavadīšanas veidi vispār 
pagastā tiek piedāvāti, kādas nevals-
tiskās organizācijas pagastā darbojas,» 
stāsta E.J.Paulovičs. Tāpat apzināts, 
kas katra pagasta jauniešiem būtu 
šobrīd visvairāk nepieciešams – apmā-
cības, kādas lietas un materiāli, kopīgi 
pasākumi novadā vai citas aktivitātes. 
Izglītības pārvaldes speciālists šobrīd 
analizē iegūto informāciju, un tā tiks 
pārrunāta jau nākamajā sanāksmē, kas 
plānota aprīlī.

E.J.Paulovičs norāda, ka atsevišķos 
pagastos jau tagad darbam ar jaunie-
šiem tiek pievērsta liela uzmanība un 
ir izveidoti bērnu un jauniešu centri, 
kas jāreģistrē Izglītības un zinātnes 
ministrijā. Šobrīd šādi centri atrodas 
Jaunsvirlaukas, Valgundes, Līvbērzes 
un Glūdas pagastā. «Citur vēl jādo-
mā, kā izmantot neapdzīvoto telpu 
fondu vai, piemēram, skolu telpas 

pēc mācībām, organizējot neformālās 
izglītības pasākumus visām iedzīvotāju 
sociālajām grupām,» piebilst speciā-
lists, norādot, ka jau pavisam drīz 
sāksies darbs tieši pie reālo iespēju 
apzināšanas. «Nākamais solis būs 
tikšanās ar pagastu pārvaldniekiem, 
lai noskaidrotu, kādu atbalstu var 
piedāvāt pagastos – vai tās būtu tel-
pas, vai komunālo izmaksu segšana, 
vai jauniešu grupu apzināšana un in-
formēšana,» tā jaunatnes un karjeras 
izglītības jautājumu speciālists.

E.J.Paulovičs uzsver, ka darbā ar 
jauniešiem nozīmīga ir informācijas 
pieejamība. To nodrošina arī sabied-
riskā interneta pieejas punkts Jelgavas 
novada domē, kur ikviens novada 
iedzīvotājs bez maksas var izmantot 
datoru. Pavisam šajā interneta punktā 
ir divi datori.

«Ja kādam, kurš nav darba grupā, 
ir idejas par to, kādus pasākumus un 
aktivitātes vajadzētu rīkot novada 
jauniešiem, ja ir jaunieši, kas arī paši 
vēlētos iesaistīties šajā darbā, labprāt 
uzklausīšu ikvienu ideju, jo apvieno-
joties pavērsies plašākas iespējas,» 
piebilst speciālists.  E.J.Pauloviču 
var sazvanīt pa tālruni 63024895 vai 
sastapt Jelgavas novada domē, 43. 
kabinetā.   

Ilze Knusle-Jankevica

Apzina novada jauniešu brīvā 
laika pavadīšanas iespējas 

Biedrība «Jelgavas lauku partnerība 
«Lielupe»» izsludina atklāta konkursa 
projektu iesniegumu pieņemšanas 2. 
kārtu Lauku attīstības programmas 
2007. – 2013. gadam pasākuma «Vie-
tējās attīstības stratēģijas» ietvaros 
apstiprinātās vietējās attīstības stratē-
ģijas ieviešanai. 

Projektu iesniegumu pieņemšana no-
tiks no 2010. gada 20. aprīļa līdz 2010. 
gada 20. maijam.

2. kārtā pieejamais publiskais finan-
sējums ir 186 100 LVL.

Projektu iesniegumi jāiesniedz 
biedrībai «Jelgavas lauku partnerība  
«Lielupe»» Pasta ielā 37, Jelgavā, 3. 
stāvā, 20. kabinetā, tālrunis 26399946. 

Projektu iesniegumu pieņemšana 
notiks Lauku attīstības programmas 
2007. – 2013. gadam 4. ass 413. pa-
sākuma «Lauku ekonomikas dažādo-
šana un dzīves kvalitātes veicināšana 
vietējo attīstību stratēģiju īstenošanas 
teritorijā» ietvaros šādām aktivitātēm 
un rīcībām:

Aktivitātes «Iekārtu, tehnikas, ap-
rīkojuma, informācijas tehnoloģiju un 
programmu nodrošinājuma iegāde un 
uzstādīšana un infrastruktūras izveide 
pakalpojumu pieejamībai, kvalitātei 
un sasniedzamībai pakalpojumu snieg-
šanas vietā vietējiem iedzīvotājiem» 
ietvaros šādām rīcībām:

2.1. Publisko pakalpojumu attīstība 
vietējiem iedzīvotājiem, pieejamais 
finansējums 25 200 LVL;

2.2. Sadzīves, ēdināšanas, sadzīves 
tehnikas un tehnikas pakalpojumu 
attīstība vietējiem iedzīvotājiem, pie-
ejamais finansējums 19 789,30 LVL;

2.3. Amatniecības pakalpojumu 
attīstība vietējiem iedzīvotājiem, pie-
ejamais finansējums 12 600 LVL.

Aktivitātes «Iekārtu, tehnikas, aprīkoju-
ma, informācijas tehnoloģiju un program-
mu nodrošinājuma iegāde un uzstādīšana 
un infrastruktūras izveide sabiedrisko ak-
tivitāšu (tajā skaitā apmācību un interešu 
klubu, kultūras, vides aizsardzības, sporta 
un cita brīvā laika pavadīšanas aktivitāšu) 
dažādošanai vietējiem iedzīvotājiem» 
ietvaros šādām rīcībām:

1.1. Kopienu un brīvā laika aktivitāšu 
veicināšana vietējiem iedzīvotājiem, pie-
ejamais finansējums 23 100 LVL;

1.2. Izglītības, kultūras un kultūras 
mantojuma aktivitāšu veicināšana vie-
tējiem iedzīvotājiem, pieejamais finansē-
jums 42 000 LVL;

1.3. Aktīvās atpūtas, sporta, vides 
sakopšanas un pieejamības aktivitāšu 
veicināšana vietējiem iedzīvotājiem, pie-
ejamais finansējums 63 410,70 LVL.

Ar Vietējās attīstības stratēģiju, rīcību 
mērķiem, plānotajām darbībām, projektu 
vērtēšanas kritērijiem un minimālo pun-
ktu skaitu pozitīva atzinuma saņemšanai 
var iepazīties Jelgavas Lauku partnerībā 
«Lielupe» Pasta ielā 37, Jelgavā, 3. stāvā, 
20. kabinetā, tālrunis 26399946, Lauku 
atbalsta dienesta mājas lapā www.lad.
gov.lv un partnerības mājas lapā www.
partneribalielupe.lv.

Biedrības «Jelgavas lauku partnerība 
«Lielupe»» paziņojums

27. martā Jelgavas novads 
pievienosies Pasaules dabas 
fonda rīkotajai akcijai «Ze-
mes stunda», kuras laikā katrs 
aicināts uz vienu stundu izslēgt 
apgaismojumu, lai simboliski 
pievērstu uzmanību klimata 
pārmaiņām. 

Jelgavas novada dome aicina iedzīvotājus 
un uzņēmējus pievienoties akcijai, tā paužot 
atbalstu gudras klimata politikas veidošanai, 
videi draudzīgas enerģijas izmantošanai un 
elektroenerģijas taupīšanai. Arī pašvaldība 
un pagastu pārvaldes šajā dienā iespēju robe-
žās samazinās elektroenerģijas patēriņu.

Zemes stunda Latvijā šogad notiks otro 
gadu un tai pieteikušās 23 pašvaldības.

Ikviens iedzīvotājs un uzņēmējs var pieda-
līties akcijā, uz stundu izslēdzot vai samazinot 
apgaismojumu un izslēdzot maznozīmīgās 
elektroierīces 27. martā pulksten 20.30.

Organizatoru ierosinājumi:
Uzņēmumos un organizācijās
• Izslēgt apgaismotās veikalu un pakalpo-

jumu centru izkārtnes;
• Birojos neatstāt datorus un citas elektro-

ierīces gaidīšanas režīmā, tā tās patērē līdz 
pat 25% no strādājoša aparāta enerģijas.

Mājsaimniecībās
• Samazināt vai pavisam izslēgt apgaismo-

jumu dzīvojamajā zonā;
• Izslēgt elektroierīces, piemēram, datoru 

un televizoru;
• Censties Zemes stundas laikā nevārīt 

ūdeni ar elektriskajām kannām, nelietot 
veļas mazgājamo un trauku mazgājamo 
mašīnu.

Šī akcija aizsākās 2007. gadā Sidnejā, kad 
2 miljoni cilvēku izslēdza apgaismojumu mā-
jokļos uz stundu, lai demonstrētu attieksmi 
pret klimata izmaiņām. 2008. gadā akcijā 
piedalījās jau vairāk nekā 50 miljoni cilvēku 
no visas pasaules, bet 2009. gadā akcija vie-
noja simtiem miljonu cilvēku vairāk nekā 88 
valstīs, arī 12 Latvijas pilsētas. 

Kristīne Langenfelde

Pievienosimies akcijai 
«Zemes stunda»!

1.lpp.

FOTO: Elejas jauniešu deju kolektīvs «Tracis» skatē izcīnīja 1. pakāpes 
diplomu, kas ir diezgan drošs garants dalībai Dziesmu un deju svētkos.



PLūDI4

 5. Panteles 2
 6. Grezes 1
 7. Apīņi 6
 8. Klāškini nedzīvo
 9. Gobas 6
 10. Zeltkalni 2
 11. Granli 1
 12. Mazsvētītes nedzīvo
 13. Mieriņi nedzīvo
 14. Grauzi 3
 15. Jaundobeļi 1
 16. Vīzes 5
 17. Lakāji 1
 18. Stūrmaņi nedzīvo
 19. Līči 19
 20. Jaunbīmaņi 2
 21. Dreimaņi 1
 1. Konkrētas mājas     Iespējams,  Sporta
  neapplūst, taču     30 cilvēku. komplekss
  piebraucamie ceļi      Jelgavas ielā
  applūst, Jelgavas      20
  iela no Nr.38 līdz Nr.78
 1. Sidrabnieki
 2. Vecčurilas
 3. Veiceļi
 4. Apiņi
 1 Aplociņi 6 Jelgava – Zaļenieki  24 cilvēki. Svētes
 2 Zeltiņi 2    Aptuveni 10. pamatskola
 3 Upmaļi 4    Glābšanas
 4 Ausmas 4    transporta
 5 Bērziņi 2    nav.
 6 Gaujas 4
 7 Strazdiņi 2
 1. Eglītes 3 Ceļš Bramberģe – Viesturi  Konkrēts Pārvaldē tiks
    (Dobeles – Jelgavas šoseja) evakuējamo sagatavotas
 2. Lejiņas 2 Ceļš Bramberģe – Viesturi  skaits nav izmitināšanas
    (Dobeles – Jelgavas šoseja) zināms, jo vietas Zemgales
 3. Dārzkopības     cilvēki ciemata Dienas
  sabiedrības     plūdiem centrā un
 3.1. RAF – Viesturi 20 Jelgavas – Dobeles šoseja,  gatavojas. Nākotnes
    pašv. ceļš Nr.27, Nr.28   ciemata kultūras
 3.2. Straume 25     nama zālē pēc
 3.3. Tērvete 15     nepieciešamības
 4. Penkaiņi 10 Ceļš Bramberģe – Viesturi,
    pašv. ceļš Nr.83
 5. Egloņi 5 Ceļš Bramberģe – Zemgale,
    Auces šoseja
 6. Pārupes 2,4,6 10 Ceļš Nr.6, Nr.25
 7. Auces iela 1 4
 8. Jaundzintari, 15 Ceļš Nr.54,1
  Vecdzintari,  Jelgavas – Dobeles šoseja
  Mazrožlauki,
  Rožlauki

Pagasts Nr. Applūstošās  Iedzīvotāju Piebraucamie ceļi            Evakuējamo
  ēkas skaits  skaits   vieta

Novads gatavojas iespējamiem plūdiem. Kas jāzina iedzīvotājiem?

Pagasts Nr. Applūstošās  Iedzīvotāju Piebraucamie ceļi          Evakuējamo
  ēkas skaits  skaits   vieta

«Mēs gatavojamies sliktākajam scenā-
rijam, bet ceram, ka tas neīstenosies,» la-
konisks ir I.Romānovs, piebilstot, ka šajā 
gadījumā galvenais ir nodrošināties. 

Jelgavas novads  
var ciest visvairāk

Protams, tas, cik nopietni būs plūdi šo-
pavasar, atkarīgs no meteoroloģiskās si-
tuācijas – cik pakāpeniski atkāpsies ziema 
un kā izies ledus upēs, taču, ņemot vērā 
pašreizējo situāciju, grūti cerēt, ka iztik-
sim vispār bez plūdiem. «Ledus biezums 
Lielupē ir apmēram 30 – 45 centimetri, 
bet mazākajās upēs, kur straumes prak-
tiski nav, pat līdz 50 centimetriem. Tāpat 
pirmo reizi pa ilgiem gadiem ir aizsalis 
Rīgas jūras līcis. Tātad ledus straumei pat 
nav kur virzīties, jo no upēm tas jūrā iziet 
nevar. Tieši visi šie apstākļi liek būt īpaši 
piesardzīgiem,» spriež I.Romānovs.

Lai pēc iespējas labāk sagatavotos ie-
spējamiem plūdu draudiem, pašvaldības 
ir apvienojušās, un šobrīd izveidota kopī-
ga civilās aizsardzības komisija Jelgavas 
pilsētai, Jelgavas novadam un Ozolnieku 
novadam. «Mēs nevaram uz situāciju 
raudzīties atrauti un katrs tikai no sava 
skatu punkta – jāsaprot, ka kritiskākajā 
gadījumā spēki būs jāmobilizē ne tikai 
mūsu trīs pašvaldībās, bet visā valstī,» 
uzsver I.Romānovs.

Ja raugāmies uz abiem novadiem un 
pilsētu, tad skaidrs, ka tieši Jelgavas no-

Par nopietnu pārbaudījumu šopavasar arī mūsu novadam var 
kļūt plūdu apdraudējums – bargā ziema, biezā ledus un snie-
ga sega var izraisīt pamatīgas neērtības novada iedzīvotājiem, 
tāpēc pašvaldība jau laicīgi sākusi gatavoties: strādā civilās 
aizsardzības komisija, tapis rīcības plāns. Kas būtu jāzina iedzī-
votājiem un kā pašvaldība plāno sniegt palīdzību plūdu gadīju-
mā, informē Jelgavas novada pašvaldības izpilddirektors Ivars 
Romānovs.

vads plūdu gadījumā cietīs visvairāk, jo 
tieši mūsu novada plašākā teritorija atro-
das upju krastos un polderu teritorijās. 

«Komisijā vienoti darbojas visas atbil-
dīgās struktūras – pašvaldību norīkotie 
darbinieki, Valsts un Pašvaldības policija, 
Zemessardze, Valsts ugunsdzēsības un 
glābšanas dienests, bruņotie spēki, me-
diķi, Vides dienests, uzņēmēji,» stāsta 
I.Romānovs.

Saskaņā ar meteoroloģiskajām prog-
nozēm plūdi varētu sākties marta otrajā 
pusē. 

Valsts līmenī jau panākta vienošanās 
ar «Rīgas brīvostu», kas solījusies iz-
lauzt ledu ostas akvatorijā, jo, ja ūdens 
nespēs aizplūst, tas appludinās teritorijas 
arī mūsu novadā. «Bet tas ir tikai viens 
aspekts. Jāsaprot, ka nepieciešamības ga-
dījumā var nākties ledu lauzt arī Lielupē 
un tas jau ir krietni smagāk. Apvienotajā 
komisijā esam sprieduši arī par iespēju 
piesaistīt ledlauzi, kas varētu strādāt 
Lielupē – caur Buļļupi iekļūt Lielupē un 
lauzt ledu līdz Kalnciemam. Provizoriski 
aprēķini liecina, ka šim darbam būtu ne-
pieciešami divi ledlauži un divu nedēļu 
ilgs darbs. Ja vienas stundas darbs šādam 
ledlauzim izmaksā vidēji simts latus plus 
PVN, tad nav grūti parēķināt, ka rezul-
tātā šim mērķim būtu nepieciešami līdz 
pat 100 000 latu,» skaidro I.Romānovs, 
piebilstot, ka speciālisti joprojām cer, ka 
tik radikāli soļi nebūs nepieciešami, jo 

pretējā gadījumā nav skaidrs, kurš būtu 
spējīgs šādus izdevumus finansēt.

Tāpat komisija apzinājusi iespēju pie-
saistīt laivas glābšanas darbiem, bruņotie 
spēki izteikuši gatavību piedāvāt arī trīs 
savas amfībijas, bet gaisa spēki – heli-
kopteru. Tas, protams, katastrofālākajā 
situācijā.

Kas jau izdarīts novadā?
Mūsu novads ir sācis ar to, ka apzinātas 

tās ēkas un saimniecības, kas pakļautas 
lielākajam plūdu riskam. «Kopumā šobrīd 
ir apzinātas 132 mājsaimniecības, kas va-
rētu tikt apdraudētas plūdu gadījumā. Šo 
darbu veikuši pagastu pārvalžu speciālisti, 
un katrā pagastā atbildīgais speciālists 
arī personīgi informējis šo māju saimnie-
kus par iespējamiem draudiem,» stāsta 
I.Romānovs.

Tāpat ir apzināti piebraucamie ceļi un 
laivu resursi. «Esam arī noskaidrojuši 
vietas, kur nepieciešamības gadījumā va-
rētu iedzīvotājus evakuēt un nodrošināt 
ēdināšanu. Tomēr, ņemot vērā agrāko gadu 
pieredzi, ir skaidrs, ka arī reālu plūdu laikā 
iedzīvotāji nelabprāt vēlas pamest savas 
mājas – ja ūdens jau ieplūst pagalmā, pag-
rabā, cilvēki pārceļas uz mājas 2. stāvu vai 
izvēlas kaimiņu palīdzību, taču mājas atstāt 
atsakās. Katrā ziņā mūsu pienākums ir 
cilvēkus brīdināt, un atteikšanās gadījumā 
viņiem ar parakstu jāapliecina, ka paši uz-
ņemas pilnu atbildību par sekām,» skaidro 
I.Romānovs.

Sadarbība šobrīd notiek arī ar uzņēmu-
mu «Latvenergo» un «Latvijas valsts ceļi». 
«Ir skaidrs, ja plūdi vērsīsies plašumā, tad 
daudzviet varētu applūst elektrības sadales 
skapji, kas nozīmē elektrības piegādes un 
sakaru traucējumus. Uzņēmums apzina 
riskus un tiem gatavojas. Tāpat «Latvijas 
valsts ceļi» nemitīgi uzraudzīs plūdu gaitu, 
lai kontrolētu situāciju uz ceļiem, arī pēc 
plūdiem, jo, iespējams, tad uz vairāk cietu-
šajiem ceļiem būs nepieciešams ierobežot 
satiksmi, lai brauktuves stāvokli vēl vairāk 

nepasliktinātu,» tā I.Romānovs.
Problēmas novadā varētu rasties ne 

tikai iedzīvotājiem, bet arī mājlopiem. 
«Arī tas ir risks, par ko mums jādomā. 
Diemžēl uzreiz jāsaka, ka mums nav tādu 
resursu, lai vienlaicīgi spētu nodrošināt 
mājlopu evakuāciju no visām apzinātajām 
mājsaimniecībām, tieši tāpēc mēs lūdzam 
iedzīvotājus jau laicīgi apzināt iespējas, 
kā pirmām kārtām viņi paši var pasargāt 
savus mājlopus. Iespējams, kādam var 
palīdzēt kaimiņi, uz kritisko brīdi lopiņus 

izmitinot savā kūtī,» spriež I.Romānovs. 
Vienlaikus gan pašvaldība noskaidrojusi, 
ka Platones pusē ir iespēja piesaistīt trīs 
speciālās tehnikas vienības, kas paredzētas 
mājlopu transportēšanai, ja atsevišķos 
gadījumos tomēr būs nepieciešamība 
lopus pārvietot.

Domājot par iedzīvotāju drošību, 
speciālisti arī informējuši visu izglītības 
iestāžu vadītājus, kas savukārt ar peda-
gogu palīdzību izglīto skolēnus, kā gādāt 
par savu drošību plūdu laikā. «Ir ļoti 

FOTO: Uz ceļa Tušķi – Kalnciems, kas atrodas Vārpas poldera zonā, ir septiņas caurtekas, par kuru izturību plū-
du gadījumā nobažījies novads un vietējie uzņēmēji. Jau šobrīd ar uzņēmuma «Laflora» atbalstu šīs caurtekas 
tiek nostiprinātas. 

 1.,2. Ozoliņi/Zvannieki
 1. Jaunbērziņi 8 Kalnciema šoseja 5 km 160 cilvēki. Nepieciešamība
 2. Kaijas 4 Kalnciema šoseja 5 km  pēc izmitināšanas
 3. Stari 5 Kalnciema šoseja 5 km  vietām, ēdināšanas
 4. Kliederi 5 Kalnciema šoseja 5 km  un papildu
 5. Gubdanči 6 Ceļš uz Dalbes staciju  transporta lopu
 6. Gobzemji - Ceļš uz Dalbes staciju  evakuācijai var
 7. Plūdi  4 Kalnciema šoseja 6 km  rasties, ja ūdens
 8. Tīreļi 1 Kalnciema šoseja 4 km  līmenis sasniegs
 9. Ķīši 4 Kalnciema šoseja 10 km  ekstremāli augstu,
 10. Vizuļi 1 Kalnciema šoseja 11 km  nepieredzētu līmeni.
 11. Skaistlauki 9 Induļi – Skaistlauki  Evakuācijas vietas –
 12. Mierlauki 6 Induļi – Skaistlauki  Kalnciema vidusskola
 13. Vīksnas nedzīvo Induļi – Skaistlauki  un IKSC «Avoti».
 14. Straumes nedzīvo Induļi – Skaistlauki
 15. Jaunrudzīši 1 Induļi – Skaistlauki
 16. Pļaviņas 6 Induļi – Skaistlauki
 17. Rožkalni 7 Servitūta ceļš no
    Kalnciema šosejas 13 km
 18. Kulbiņas 2 Servitūta ceļš no
    Kalnciema šosejas 13 km
 19. Puriņas 17 Kalnciema šoseja 13 km
 20. Jaundrabiņas 2 Kalnciema šoseja 13 km
 21. Laukaiņi 3 Kalnciema šoseja 13 km
 22. Ķekari 5 Kalnciema šoseja 14 km
 23. Skurbas nedzīvo
 25. Klīve 2 Kalnciema šoseja 14 km
 26. Indrāni 1 Kalnciema šoseja 14 km
 27. Upes Ratnieki 1 Kalnciema šoseja 15 km
 28. Strautnieki 6 Kalnciema šoseja 15 km
 29. ViIkabūdas 3 Kalnciema šoseja 13 km
 30. Cīruļi 3 Kalnciema šoseja 17 km
 31. Zvaniņi 2 Kalnciema šoseja 16 km
 32. Zuši 7 Kalnciema šoseja 8 km
 33. Šalkas 2 Kalnciema šoseja 8 km
 34. Lāči 3 Lāču iela
  35. Bangas nedzīvo Jaundambji – Krasti – Bangas
 36. Pumpuri 1 Jaundambji – Krasti – Bangas
 37. Kaspari nedzīvo Jaundambji – Krasti – Bangas
 38. Cīskas 5 Jaundambji – Krasti – Bangas
 39. Upmalas 2 Kukaiņi – Lediņi (Rīgas – Liepājas šoseja)
 40. Mazogles nedzīvo Kukaiņi – Lediņi (Rīgas – Liepājas šoseja)
 41. Dimzas 5 Kukaiņi – Lediņi (Rīgas – Liepājas šoseja)
 42. Ķezberi nedzīvo Kukaiņi – Lediņi (Rīgas – Liepājas šoseja)
 43. Steķi nedzīvo Kukaiņi – Lediņi (Rīgas – Liepājas šoseja)
 44. Krastmaļi nedzīvo Kukaiņi – Lediņi (Rīgas – Liepājas šoseja)
 45. Odiņu Pārceltuve 3 Rīgas šoseja – Beltes
 46. Vilnīši 2 Rīgas šoseja – Beltes
 47. Pekas 16 Rīgas šoseja – Pekas
 1. Grīvkrogs 4    Evakuējamo Vārpas
 2. Dīķi 8    skaits varētu bērnudārzs
 3. Ozoliņi 3    būt 5 cilvēki.
 4. Upeslīči
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«Jau šobrīd esam sev piederošos 
koka paliktņus atvēlējuši nova-
dam, lai uz tiem varētu izvietot 
smilšu maisus un vieglāk pārvie-
tot uz iespējamām plūdu vietām, 
kur varētu būt nepieciešams 
apturēt ūdens plūšanu. Tāpat 
esam gatavi palīdzēt ar tehniku, 
iekrāvējiem. Apzināmies, ka kri-
tiskākajā gadījumā arī mūs var 
skart plūdi, tāpēc laicīgi gatavo-
jamies paši un palīdzam citiem,» 
atzīst SIA «Agrofirma «Jelgava»» 
līdzīpašnieks Edgars Silakalns.

Agrofirmas «Jelgava» ferma «Liepas» at-
rodas kā pēdējais objekts pie Vārpas poldera 
aizsargdambja, un tieši šī vieta nosaukta par 
vienu no bīstamākajām novadā, ja gadījumā 
dambis plūdus neiztur. «Zinu, ka septiņdes-
mito gadu beigās plūdi šeit radīja problēmas, 
un ir skaidrs, ka aizsargdambju uzturēšana 
pēdējos gados no valsts puses nav bijusi tajā 
augstākajā līmenī, tāpēc gadīties var visādi. 
Tomēr ceram, ka dambis izturēs un nopietnus 
plūdus, kas prasītu lopu evakuāciju, šopavasar 
nepiedzīvosim,» spriež E.Silakalns.

Patlaban «Liepās» ir ap 400 lopu – govis, 
jaunlopi un teļi. Ja notiek sliktākais un plūdi 

tiek pāri aizsargdambim, tad var nākties lopus 
evakuēt. «Jau esam apzinājuši iespējas, kur 
lopus uz laiku varētu izmitināt – to varētu darīt 
fermā Zelta Druvā, taču katrā ziņā lielākās 
bažas rada tieši lopu pārvietošana, jo īsā laikā 
evakuēt ap 400 lopu ir ļoti nopietns darbs. 
Pašiem mums nav tādu tehnikas rezervju, 
ar kuru varētu visus lopus pārvietot. Taču 
esam apzinājuši, ka šāda speciāla tehnika ir 
vēl Nākotnē un viņi ir gatavi palīdzēt,» saka 
E.Silakalns.

Arī lopkopības kompleksa vadītāja Regīna 
Laurinavičus atzīst, ka plūdu iespējamība uz-
trauc. «Zinu, ka jau agrāk plūdi apkārtējiem 
iedzīvotājiem ir sagādājuši problēmas, taču 
toreiz sniega bija mazāk un arī ledus Lielupē 
plānāks. Šobrīd pats svarīgākais ir tas, kā ledus 
izies upē, jo mēs esam ļoti tuvu aizsargdambim 
un upei. Ir jau dzirdēts, ka uz dambja lapsas 
sataisījušas sev alas, nezinu, vai arī kāds bebrs 
tur nav pastrādājis. Tieši tās ir mūsu lielākās 
bažas – vai dambis spēs noturēt ūdeni,» uzsver 
R.Laurinavičus.

Jāpiebilst, ka Līvbērzes pagasta Vārpā tieši 
lopkopības komplekss «Liepas» ir lielākais 
darba devējs – tur strādā 11 vietējie cilvēki.

Kristīne Langenfelde
Foto: Ivars Veiliņš

Plūdu draudi gan iedzīvotājiem, 
gan mājlopiem

FOTO: «Mums te mīt ap 400 
lopu, un, ja plūdi patiešām 
būs, nopietnas problēmas var 
sagādāt nepieciešamība viņus 
vienlaicīgi evakuēt,» atzīst 
lopkopības kompleksa vadītā-
ja Regīna Laurinavičus.
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 1. Birznieki 4 *Nr.68 Kalnieši – Intas –
    Birznieki – Piģi – Vecsvirlaukas šoseja
 2. Vanči 2 *Nr.70 Vecsvirlaukas    Iepriekšējo Ja būs
    šoseja – Vanču kapi – Bundules gadu plūdos nepieciešams,
      iedzīvotāji ir visus cilvēkus
      atteikušies var izvietot
      evakuēties. «Jaunlīdumos»
      Tieši draudi
      ēkām un
      mājlopiem **
 3. Ķīri 3 *Nr.70 Vecsvirlaukas   
    šoseja – Vanču kapi – Bundules
 4. Intas 3 *Nr.68 Kalnieši – Intas –
    Birznieki – Piģi – Vecsvirlaukas šoseja
 5. Apiņi 4 *Nr.77 Vecsvirlaukas šoseja –
    Staļģenes attīrīšanas ietaises –
    Apiņi, pie Staļģenes tilta
 6. Melderi 3 *Nr.90 Staļģenes ūdens tornis –
    Gaujas – Cīruļi – Jaunsvirlaukas
    šoseja
 7. Kļaviņas 4 *Nr.90 Staļģenes ūdens tornis –
    Gaujas – Cīruļi – Jaunsvirlaukas
    šoseja
 8. Lāči 5 *Nr.68 Kalnieši – Intas – Birznieki –
    Piģi – Vecsvirlaukas šoseja
 9. Plūdumi 6 *Nr.34 Dzintari – Goģi
 10. Goģi  4 *Nr.34 Dzintari – Goģi
 11. Jaunkrasti 2 *Nr.34 Dzintari – Goģi
 12. Bundžas  *Nr.34 Dzintari – Goģi
 13. Dzintari  *Nr.34 Dzintari – Goģi
 14. Gaujas 4 *Nr.90 Staļģenes ūdens tornis –
        Gaujas – Cīruļi – Jaunsvirlaukas
    šoseja
 15. Priedes 1 *Nr.90 Staļģenes ūdens tornis –
    Gaujas – Cīruļi – Jaunsvirlaukas
    šoseja
 16. Rencīši ** 4 Pie Staļģenes tilta
 17. Pļaviņas 8 Pirms ceļa *Nr.39 Vecsvirlaukas
    šoseja – Klētnieki iebrauktuve uz
    mājām
 18. Piģi  *Nr.68 Kalnieši – Intas – Birznieki –
    Piģi – Vecsvirlaukas šoseja
 1. Vilces  4 Eleja – Vilce – (pagrieziens uz «Astarti») 4 Pie radiniekiem
  dzirnavas   – Kalnrozes virzienā  
 2. Gaismas 5 Eleja – Vilce – Vilces muiža (skola) 2 Pie radiniekiem
 3. Mūra krogs 5 Eleja – Vilce – (Svētes – Augstkalnes 3 Pie radiniekiem
    krustojums) – «Igates» ABR virziens 
    (apmēram 1km)
 4. Attomi 4 Eleja – Vilce – Mūrmuiža 4 Pie radiniekiem
 5. Cīruļi 2 Eleja – Vilce – Kalnrozes – 2 Pie radiniekiem
    Valdeikas – Blankenfelde
  

 5. Panteles 2
 6. Grezes 1
 7. Apīņi 6
 8. Klāškini nedzīvo
 9. Gobas 6
 10. Zeltkalni 2
 11. Granli 1
 12. Mazsvētītes nedzīvo
 13. Mieriņi nedzīvo
 14. Grauzi 3
 15. Jaundobeļi 1
 16. Vīzes 5
 17. Lakāji 1
 18. Stūrmaņi nedzīvo
 19. Līči 19
 20. Jaunbīmaņi 2
 21. Dreimaņi 1
 1. Konkrētas mājas     Iespējams,  Sporta
  neapplūst, taču     30 cilvēku. komplekss
  piebraucamie ceļi      Jelgavas ielā
  applūst, Jelgavas      20
  iela no Nr.38 līdz Nr.78
 1. Sidrabnieki
 2. Vecčurilas
 3. Veiceļi
 4. Apiņi
 1 Aplociņi 6 Jelgava – Zaļenieki  24 cilvēki. Svētes
 2 Zeltiņi 2    Aptuveni 10. pamatskola
 3 Upmaļi 4    Glābšanas
 4 Ausmas 4    transporta
 5 Bērziņi 2    nav.
 6 Gaujas 4
 7 Strazdiņi 2
 1. Eglītes 3 Ceļš Bramberģe – Viesturi  Konkrēts Pārvaldē tiks
    (Dobeles – Jelgavas šoseja) evakuējamo sagatavotas
 2. Lejiņas 2 Ceļš Bramberģe – Viesturi  skaits nav izmitināšanas
    (Dobeles – Jelgavas šoseja) zināms, jo vietas Zemgales
 3. Dārzkopības     cilvēki ciemata Dienas
  sabiedrības     plūdiem centrā un
 3.1. RAF – Viesturi 20 Jelgavas – Dobeles šoseja,  gatavojas. Nākotnes
    pašv. ceļš Nr.27, Nr.28   ciemata kultūras
 3.2. Straume 25     nama zālē pēc
 3.3. Tērvete 15     nepieciešamības
 4. Penkaiņi 10 Ceļš Bramberģe – Viesturi,
    pašv. ceļš Nr.83
 5. Egloņi 5 Ceļš Bramberģe – Zemgale,
    Auces šoseja
 6. Pārupes 2,4,6 10 Ceļš Nr.6, Nr.25
 7. Auces iela 1 4
 8. Jaundzintari, 15 Ceļš Nr.54,1
  Vecdzintari,  Jelgavas – Dobeles šoseja
  Mazrožlauki,
  Rožlauki

Pagasts Nr. Applūstošās  Iedzīvotāju Piebraucamie ceļi            Evakuējamo
  ēkas skaits  skaits   vieta

Novads gatavojas iespējamiem plūdiem. Kas jāzina iedzīvotājiem?

svarīgi, lai ikviens novada bērns zinātu, 
kā plūdos pasargāt pašam sevi, kaut vai 
elementāras lietas, piemēram, ka kāpt uz 
atlūzušiem ledus gabaliem nedrīkst,» tā 
I.Romānovs.

Apdraudētākās teritorijas
Jau tradicionāli lielākajam plūdu riskam 

mūsu novadā pakļautas Kalnciema, Līv-
bērzes, Jaunsvirlaukas un Valgundes teri-
torijas, bet lokāli plūdi var radīt problēmas 
arī Vilcē, Platonē, Vircavā un Svētē. «Ir 

skaidrs, ka no plūdiem izvairīties nevarēs 
tie, kuri dzīvo Lielupes krastos Jaunsvir-
laukā. Tur, kā zināms, arī daudz labākos 
laika apstākļos atsevišķas mājas pavasaros 
slīkst ūdenī, tāpēc šogad viņiem būtu jāga-
tavojas īpaši,» uzsver I.Romānovs.

Savukārt otra lielākā problēma novadā 
varētu būt nevis tieša ūdens līmeņa cel-
šanās upēs, bet gan polderu teritorijas. 
«Protams, pastāv risks, ka kāds polderis 
varētu plūdus neizturēt un aizsargdambis 
tiktu pārrauts. It sevišķi mums bažas rada 
tie aizsargdambji, kur jau šobrīd sabū-
vētas bebru mājas un lapsu alas – tās ir 
bīstamākās vietas. Šāds gadījums jau bijis 
septiņdesmitajos gados, kad poldera aiz-
sargdambis tika pārrauts un ļoti īsā laikā 
nācies mobilizēt visus spēkus, lai ūdens 
straumi noturētu,» stāsta I.Romānovs.

Neapšaubāmi, aizsargdambju stāvoklis 
šo gadu laikā ir tikai pasliktinājies – tie 
ir novecojuši, un laika zoba paveiktais 
tiešām var radīt situāciju, ka tie plūdus 
nespēj apturēt. Jāpiebilst, ka polderu 
uzturēšana ir valsts pienākums.

«Problemātiskākā vieta varētu būt 
Vārpas polderis. Tajā atrodas agrofirmas 
«Jelgava» govju ferma, kurā mīt ap 400 ra-
glopu. Tos evakuēt būtu praktiski nereāli. 
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Pagasts Nr. Applūstošās  Iedzīvotāju Piebraucamie ceļi               Evakuējamo
   ēkas skaits           skaits            vieta

Jelgavas novada pagastu pārvaldnieki 
un kontaktpersonas plūdu riska gadījumā

Tieši tāpēc uzņēmēji, jau laikus apzinot 
draudus, izteikuši gatavību iesaistīties 
profilaktisko darbu veikšanā,» stāsta 
I.Romānovs.

Uz ceļa Tušķi – Kalnciems poldera te-
ritorijā atrodas septiņas caurtekas, kurām 
nav aizvaru – tās nepieciešams nostiprināt. 
To gatavi paveikt uzņēmēji. Kopā ar paš-
valdības speciālistiem caurtekas apsekotas 
– secināts, ka tās varētu nostiprināt. «La-
flora» un agrofirma «Jelgava» jau iesais-
tījušās darbos. Ja būs nepieciešams, tiks 
gatavoti arī smilšu maisi, lai ierobežotu 
plūdu izplatīšanos.

Taču, kā uzsver I.Romānovs, arī gadīju-
mā, ja laika apstākļi mums būs labvēlīgi 
un no lieliem plūdiem izvairīties šogad 
izdosies, pašvaldība domājusi par to, 
kā palīdzēt lokālu plūdu gadījumā. «Ie-
dzīvotājiem pats svarīgākais ir novērtēt 
situāciju un zināt, kur vērsties pēc palī-
dzības – katrā pagasta pārvaldē noteikti 
savi speciālisti, kuri ir instruēti un jebkurā 
situācijā būs gatavi sniegt palīdzību un 
koordinēt darbus plūdu gadījumā,» uzsver 
I.Romānovs.

Kristīne Langenfelde
Foto: Ivars Veiliņš

FOTO: Uz ceļa Tušķi – Kalnciems, kas atrodas Vārpas poldera zonā, ir septiņas caurtekas, par kuru izturību plū-
du gadījumā nobažījies novads un vietējie uzņēmēji. Jau šobrīd ar uzņēmuma «Laflora» atbalstu šīs caurtekas 
tiek nostiprinātas. 

FOTO: Pagasta pārvalžu vadītāji un 
novada domes atbildīgie speciālisti 

jau izstrādājuši arī savu plānu, kā rī-
koties plūdu gadījumā. Iedzīvotājiem 

svarīgi zināt, ka tieši pagasta pār-
valdes vadītājs ir tas, kurš koordinēs 

darbības plūdu draudu gadījumā.

Pagastu  Vārds, uzvārds e-pasta adrese Mob. 
pārvalde   telefons
Zaļenieki Ojārs Briedis ojars.briedis@jrp.lv 29263768
 Alfrēds Reblis Saimniecības daļas vadītājs 27231142

Vircava Rita Borščevska rita.borscevska@jrp.lv 63086023
 Gunta Zajankovska Saimniecības vadītāja 27234149
 Nikolajs Antoņonoks Darba aizsardzības speciālists 29604343
Jaunsvirlauka Solveiga Arnīte solveiga.arnite@jrp.lv 26309131
 Andris Geidāns Saimniecības daļas vadītājs 29258023
 Andrējs Falaļējevs Elektriķis 26306274
 Oskars Beņickis SIA «Staļģenes komunālā  29485294
  saimniecība»
 Māris Ūtāns Pašvaldības policija 26629947

Vilce Anda Duge anda.duge@jrp.lv 29383060
 Agris Zaķis Saimniecības daļas vadītājs 26379079

Svēte Edgars Grīnofs edgars.grinofs@jrp.lv 29522868
 Sarmīte Ņikiforova  29800747

Līvbērze Aivars Zeimuls aivars.zeimuls@jrp.lv 26590046
 Gunārs Smilga SIA «Palīgs L» 29438715
 Sofija Prince Pašvaldības policija 26576539
 Solvita Ozola Sociālā darbiniece 29397205

Valgunde  Maija Lasmane maija.lasmane@jrp.lv 26397810
 Ruta Vertele Sociālā darbiniece 27829836
 Andris Krastiņš Saimniecības daļas vadītājs 26409183

Lielplatone Imants Striška imants.striska@jrp.lv 29608268

Sesava  Jānis Skrauplis janis.skrauplis@jrp.lv 29257394
 Staņislavs Matuss Saimniecības vadītājs 27234237

Eleja  Leonīds Koindži-Ogli leonids.koindziogli@jrp.lv 26636195
 Andris Kļimovskis Darba aizsardzības speciālists 29907014
 Agris Strautnieks Saimniecības daļas vadītājs 29657117
 Inese Pastuškova SIA «Apsaimniekošanas serviss» 27231165

Platone Vladislavs Pogožeļskis vladislavs.pogozelskis@jrp.lv 29254629
 Anatolijs Daņilēvičs Saimniecības daļas vadītājs 26424911
 Rasma Krauze Kultūras darba organizatore 26547117
 Harijs Balodis Saimniecības pārzinis  27862674
  Platones filiālē
 Lauris Rudzītis Saimniecības pārzinis  26694637
  Lielvircavas filiālē

Glūda  Silvija Zīberte silvija.ziberte@jrp.lv 26366631
 Kazimirs Ramans Darba organizācijas inženieris 26548288
 Valentīns Piternieks Komunālā saimniecība 29470679

Kalnciems  Gaļina Koroļova  galina.korolova@jrp.lv 29887022
 Sergejs Bitels Saimniecības vadītājs 29375483
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Kalnciems

Lielplatone

Platone

Valgunde«Ņemot vērā, ka mūsu ģimenē 
strādā tikai viens, kuram jāap-
gādā četri bērni, tas mums bez 
šaubām ir liels atbalsts, par ko 
esam priecīgi. Ģimene var ietaupīt, 
galvenokārt jau uz pārtiku,» tā par 
saņemtajām dāvanām no Zvied-
rijas teic Lielplatones iedzīvotāja 
Oksana.

Viņas ģimene ir viena no tām 
desmit maznodrošinātajām ģime-
nēm Lielplatonē, kas jau četrus 
mēnešus saņem palīdzības pakas 
no Zviedrijas – pārtiku un dažādas 
higiēnas preces. Pagasta pārvaldes 
vadītājs Imants Striška stāsta, ka 
šādu palīdzību iedzīvotāji var sa-
ņemt, pateicoties sadarbībai, kura 
izveidojusies starp Lielplatones 
pagasta pārvaldi, Lielplatones Spe-
ciālo internātpamatskolu, «KFUM 

Norrkoping Intus» un «City Gross» 
lielveikalu tīklu Zviedrijā, kas dar-
bojas Lilijas Striškas piemiņas prog-
rammā «Ar mīlestību Latvijai». Šie 
lielveikalu tīkli Lielplatonē nogādā 
visdažādākās mantas, lai grūtajā laikā 
sniegtu atbalstu. «Ģimenes, kurām ik 
mēnesi palīdzība pienākas, izvērtē-
jusi mūsu sociālā darbiniece,» stāsta 
I.Striška. Uzrunātā Oksana atzīst, 
ka noderīgas ir viss. «Tur ir dažādi 
produkti, sākot no putraimiem, rīsiem 

un cukura, beidzot ar kečupu un 
eļļu. Mūsu ģimene ir pateicīga par 
atbalstu,» teic četru bērnu mamma 
Oksana. Līdzīgās domās ir arī Inārs, 
kurš ģimenē ir vienīgais pelnītājs, jo 
strādā pagasta pārvaldē par 100 latu 
stipendiju. «Mums ar dzīvesbiedri ir 
divi bērni, kuri jāaprūpē, bet strādā-
ju tikai es. Visam naudas nepietiek, 
tāpēc esam pateicīgi, ka varam sa-
ņemt šīs pakas. Tas ir liels atbalsts, ar 
kuru jau kādu laiku mēs rēķināmies. 
Zinām, ka mums pašiem atsevišķi 
produkti nebūs jāpērk un tā vietā 
varēsim iegādāties kaut ko citu, kas 
bērniem vai mums nepieciešams,» 
teic Inārs. «Cerams, ka pēc projekta 
rezultātu izvērtēšanas maijā sadar-
bība turpināsies un varēsim sniegt 
palīdzību arī citām ģimenēm,» tā 
pagasta pārvaldes vadītājs. 

Foto: no pagasta pārvaldes arhīva

Platones jauniešu biedrība 
«ideA» sadarbībā ar Zemgales 
NVO centru Platones iedzīvo-
tājiem piedāvā angļu valodas 
apmācību bez priekšzināšanām. 
Nākamā nodarbība jau sestdien, 
20. martā.

Jauniešu biedrības «ideA» 
vadītāja Kristīne Kode informē, 
ka nodarbības notiks sestdienās 

Iespēja mācīties angļu valodu
pulksten 16 Platones pagasta 
pārvaldes ēkas «Atspulgi» sēžu 
zālē. Pirmā tikšanās notikusi jau 6. 
martā, taču interesenti gaidīti arī 
šajā sestdienā, 20. martā.

K.Kode stāsta, ka angļu valodas 
apmācības domātas ikvienam 
interesentam, kurš vēlas apgūt šo 
valodu. «Mācoties angļu valodu, 
akcentēta tiek tieši sarunvaloda, 
kas mūsdienās iegūst arvien lielā-

ku nozīmi. Tā nav tikai mācīšanās 
pie grāmatām, bet gan iespēja ap-
vienot savu brīvo laiku ar valodas 
apgūšanu,» tā K.Kode. Sīkāku 
informāciju par kursiem var iegūt 
pa tālruni 26953177, 63021910 vai 
Zemgales NVO mājas lapā: www.
zemgalei.lv/valodas. Jāpiebilst, 
ka grupas ir nelielas un katram 
dalībniekam pasniedzējs nodro-
šinās individuālu pieeju.

Iedzīvotāji priecājas par saņemtajām dāvanām

Eleja
Sākot ar šo mē-

nesi, Elejā, Lietuvas ielā 19, 
Elejas Bērnu un ģimenes atbalsta 
centra telpās, darbu sākusi zupas 
virtuve. Tajā ikviens maznodroši-
nātais pagasta iedzīvotājs darba 
dienās pulksten 14 par brīvu var 
saņemt porciju zupas un maizīti. 

Elejas pagasta pārvaldes vadītājs 
Leonīds Koindži-Ogli stāsta, ka 
zupas izsniegšanas punkts jeb zupas 
virtuve izveidots, sadarbojoties Ele-
jas pagasta pārvaldei un novada uz-
ņēmējiem, kuri izveidojuši Jelgavas 
novada atbalsta fondu. «Uzņēmēji 
izteica priekšlikumu par atbalstu un 
pārvaldei lūdza nodrošināt telpas, 
kur to varētu īstenot. Vietu atradām 
Elejas Bērnu un ģimenes atbalsta 
centra telpās, kur dzīvo vecie ļaudis,» 
stāsta pārvaldes vadītājs. Viņš arī 
atklāj, ka zupu maznodrošinātajiem 
vāra SIA «Kanto» pavāri, kas ēdinā-
šanas pakalpojumu sniedz arī atbal-
sta centrā un bērnudārzā. «Ēdiens 
ir tāds pats kā bērniem bērnudārzā 
un atbalsta centrā,» teic pārvaldes 
vadītājs. Viņš arī piebilst, ka šeit 

ēdiens tiek izsniegts līdzņemšanai, 
nevis ēšanai uz vietas. Tas nozīmē, ka 
iedzīvotājiem jānāk ar savu trauku, 
kurā zupa tiks ielieta. Jāpiebilst, ka 
ēdienu ik dienu izsniedz bezdarb-
nieks, kurš Elejas Bērnu un ģimenes 
atbalsta centrā pieņemts strādāt par 
100 latu stipendiju. 

«Jāatzīst, ka sākumā, kad saņē-
mām piedāvājumu no uzņēmējiem, 
nedaudz baidījāmies, vai iedzīvotāji 
vispār nāks pēc zupas, jo, manuprāt, 
lauku cilvēki ir diezgan lepni. Taču 
jau pirmā diena apliecināja, ka elej-
niekiem tas ir nepieciešams – saga-
tavotas bija gandrīz 40 porcijas, bet 
atsaucība bija 
tik liela, ka da-
žiem cilvēkiem 
pat pietrūka. 
Jau pirmajā 
nedēļā dienā 
tika izsniegtas 
vidēji 80 porci-
jas. Tas pierāda, 
ka atbalsts šajā 
krīzes laikā ie-
dzīvotājiem ir 
nepieciešams 

Elejā darbu sākusi zupas virtuve
un viņus neattur arī tas, ka zupas 
virtuve atrodas mazliet ārpus ciema-
ta centra. Viņi izmanto šo iespēju,» 
stāsta L.Koindži-Ogli.

Zupas virtuve Elejā darbojas katru 
darba dienu – pulksten 14 pēc zupas 
var nākt ikviens maznodrošinātais. 
Taču līdzi noteikti jāņem trauks, kur 
zupu ieliet. «Lai nepārkāptu cilvēku 
tiesības, zupa un maizīte tiek izsnieg-
ta bez kādas reģistrēšanās – nevie-
nam nav jāparakstās par saņemto,» 
teic pārvaldes vadītājs, piebilstot, ka 
ir pateicīgs uzņēmējiem par atsau-
cību un radīto iespēju palīdzēt tiem, 
kuriem tas nepieciešams.

Noteikta jauna siltuma un ūdens cena
No 1. aprīļa iedzīvotājiem, kuri 

saņem siltumu no Lielplatones 
Speciālās internātpamatskolas 
katlu mājas un ūdeni no skolas 
ūdens torņa, par saņemto būs 
jāmaksā vairāk. Jelgavas nova-
da domes lēmums paredz, ka 

siltumenerģijas tarifs par vienu 
kvadrātmetru bez PVN, kas ir 
desmit procenti, būs 0,62 lati, bet 
ūdens tarifs – 0,39 lati par kubik-
metru bez PVN, kas ir 21 procents. 
Skolas saimnieks Jānis Tiščenkovs 
stāsta, ka jaunās cenas pielīdzinā-

tas reālajām pakalpojuma iz-
maksām. «Visu laiku iedzīvotāji, 
piemēram, par ūdeni maksāja 
noteiktu summu no cilvēka un tā 
bija ļoti maza nauda, taču tagad 
maksās par reāli patērēto,» tā 
J.Tiščenkovs.  

Jāpārslēdz atkritumu izvešanas līgumi
Līdz ar komunālās saimnie-

cības reorganizāciju no 1. ap-
rīļa pārmaiņas būs atkritumu 
apsaimniekošanā. Tieši līdz 
šim datumam Platones pagas-
ta iedzīvotāji aicināti noslēgt 
līgumus ar atkritumu izvedēju, 
jo pagasta pārvalde šo funkciju 
vairs neuzņemas. 

Platones pagasta pārvaldes 
vadītājs Vladislavs Pogožeļskis 
informē, ka šīs izmaiņas saistītas 
ar apsaimniekošanas reorgani-
zāciju. «Turpmāk īpašniekiem 
atkritumu apsaimniekošanas 

lietas jākārto pašiem. Līgums par 
atkritumu izvešanu jāslēdz obligāti 
– ja pārbaužu laikā māju apsaim-
niekotāji, privātmāju un viensētu 
saimnieki nevarēs uzrādīt līgumu, 
tas radīs aizdomas, ka atkritumi 
paliek mežos vai kur citur, un par 
to var piemērot administratīvo 
sodu,» stāsta V.Pogožeļskis. Ja ie-
dzīvotāji nebūs noslēguši līgumus, 
no pagalmiem tiks aizvesti nedalī-
to atkritumu konteineri un paliks 
tikai dalīto atkritumu konteineri 
stiklam, papīram un plastmasai, 
taču tajos nedrīkst mest visu, kas 
pagadās. V.Pogožeļskis stāsta, ka 

vairāku viensētu īpašnieki jau 
ir noslēguši līgumus, bet tagad 
sarosīties aicināti daudzstāvu 
namu pārvaldnieki. Līgumus par 
atkritumu izvešanu iespējams 
slēgt ar uzņēmumu, kas jau līdz 
šim sniedzis šo pakalpojumu, 
– SIA «Kulk». Sazināties var ar 
klientu koordinatoru pa tālruni 
63027772. Šī uzņēmuma kontei-
neri jau atrodas pagastā, tāpēc 
nav jāpērk jauni, taču katrs iedzī-
votājs var izvēlēties sev izdevīgā-
ko variantu – galvenais, lai būtu 
noslēgts līgums par atkritumu 
savākšanu.

Tiklīdz laika apstākļi ļaus darīt 
zemes darbus un rakt, rosība un 
pārmaiņas gaidāmas Valgundes 
pagasta Tīreļu ciema trīs ielās. 
Proti, Vidus, Viršu un Ceriņu ielā 
tiks izbūvēts apgaismojums, tādē-
jādi padarot ciemu gaišāku vakara 
stundās, bet visa Viršu iela un daļa 
Vidus ielas tiks noasfaltēta.

Valgundes pagasta pārvaldes 
vadītāja Maija Lasmane stāsta, 
ka akceptēts Eiropas Lauksaim-
niecības fonda lauku attīstības 
pasākuma «Pamatpakalpojumi 
ekonomikai un iedzīvotājiem» 
projekts «Valgundes Tīreļu ciema 
Ceriņu, Vidus un Viršu ielu re-
konstrukcija». Atbalstītais projekts 

paredz, ka tiks izgaismota Viršu iela 
0,8 kilometru garumā, 0,77 kilometri 
Vidus ielas un 0,49 kilometri Ceriņu 
ielas. Šobrīd jau beidzies iepirkumu 
konkurss par apgaismojuma ievie-
šanu un uzvarējis ir Jelgavas uzņē-
mums SIA «Mītavas elektra». Līdz 
ko laika apstākļi ļaus, uzņēmums 
uzsāks darbus. «Ļoti sen Viršu un 
Vidus ielā apgaismojums ir bijis, 
taču nu jau krietnu laiku Tīreļu 
ciema iedzīvotāji vakaros uz ielām 
ir pilnīgā tumsā. Turklāt šis palicis 
vienīgais ciems, kurā nav ielu apgais-
mojuma, tāpēc uzskatām, ka Tīreļu 
iedzīvotāji to ir pelnījuši. Tur ir viena 
daudzstāvu māja un privātmājas, 
taču arī šiem cilvēkiem jābūt drošī-
bā. Vienlaicīgi tur tiks sakārtota arī 

Tīreļu ciems kļūs gaišāks

Pavasaris ir laiks, kad daudzās 
izglītības iestādēs skolēni izstrādā 
Zinātniski pētnieciskos darbus 
(ZPD) par dažādām tēmām. Vairā-
ki pētījumi aizstāvēti arī Kalnciema 
pilsētas vidusskolā, no kuras viens 
darbs – «Slīps sviediens» jeb «Ar 
kādu leņķi un sākuma ātrumu jā-
met basketbola bumba, lai tā trāpī-
tu grozā» – prezentēts arī Jelgavas 
novada ZPD konferencē.

Skolas direktores vietniece izglī-
tības jomā Irēna Markule stāsta, 
ka darba autori ir divi 10. klases 
audzēkņi – Kalvis Kažoks un Vladis-
lavs Žeinis. «Viņu darbs tik tiešām ir 
apbrīnas vērts. Kur var iedomāties 
pēc fizikas likumiem basketbola 
laukumā pētīt, no kura leņķa mest 
bumbu, lai tā trāpītu grozā?! Mū-
suprāt, darbs ir unikāls, tieši tāpēc 
izvirzījām to tālāk,» stāsta direktores 
vietniece. Darba mērķis bija izpētīt 
un aprēķināt, ar kādu leņķi un 
sākuma ātrumu jāmet basketbola 
bumba, lai tā precīzi iekristu grozā. 
Pētījumos ņemti vērā gravitācijas 

Vai zini, no kura leņķa  
labāk mest basketbola bumbu?

likumi, priekšmetiem 
pievelkot vienam otru, 
gaisa pretestības rādī-
tāji un vēl daudz kas 
cits. 

Kalvis stāsta, ka 
patiesībā idejas au-
tore ir skolas fizikas 
skolotāja un viņi ar 
Vladislavu bijuši en-
tuziasti, kuri piekrituši 
ko tādu veikt. «Darbs 
bija interesants – trīs 
nedēļas eksperimentējām sporta 
zālē, uzņēmām filmu, fotografējām 
metienus, ar lineālu mērījām attā-
lumus. Rezultātā secinājām, ka no 
lielāka tāluma jāmet ar mazāku leņķi, 
tad bumba tiešām iekritīs grozā un 
spēlētājs būs rezultatīvs,» stāsta Kal-
vis, piebilstot, ka sporta stundā tagad 
gan ar lineālu nestaigā un nemēra, 
no kurienes mest, taču aptuveni 
pēc acumēra cenšas visu izdarīt un 
labprāt pamāca arī skolas biedriem, 
kā labāk darīt. «Kur noderēs mūsu 
pētījums? Man jau šķiet, ka noteikti 
tajā pašā basketbolā – skolotāja var 

paskatīties un skolēniem mācīt 
pēc mūsu mērījumiem. Ievērojot 
nedaudz citus parametrus, mūsu 
pētījuma rezultāti var noderēt arī 
šķēpmešanā, lodes grūšanā,» stāsta 
Kalvis. 

Nu darbs aizstāvēts arī Jelgavas 
novada ZPD konferencē, lai pre-
tendētu uz iespēju tikt izvirzītiem 
uz Zemgales reģionālo ZPD kon-
ferenci, kas notiks pirmo reizi. Tā 
risināsies Jelgavā 31. martā, savu-
kārt labākie darbi tiks izvirzīti valsts 
konferencei.

Foto: no pētījuma materiāliem

Jaunais Jelgavas novada do-
mes lēmums paredz, ka turp-
māk Valgundes iedzīvotājiem 
par veļas mazgāšanu un dušas 
apmeklējumu būs jāmaksā maz-

Mainījušās cenas dušai un veļas mazgāšanai

vide,» teic M.Lasmane. Darbiem 
jābūt pabeigtiem līdz šā gada 30. 
jūlijam. Kopumā tie izmaksās 28 
020,56 latus. Tāpat paredzēts, ka 
šī projekta gaitā divas no ielām 
iegūs jaunu segumu, proti, tās 
tiks noasfaltētas. Asfaltēšana tiks 
veikta visas Viršu ielas garumā, 
kas ir 0,80 kilometri, un daļā Vidus 
ielas, noasfaltējot 0,34 kilometrus, 
kur vēl nav asfalta. «Šīm ielām ir 
grants segums. Jau iepriekš cilvēki 
lūguši sakārtot šīs ielas, uzlejot 
asfaltu, taču to nevarējām atļauties. 
Tagad problēma, manuprāt, būs 
atrisināta,» stāsta M.Lasmane. 
Runājot par asfaltēšanu, jāpiebilst, 
ka šobrīd notiek darbs pie tehniskā 
projekta izstrādes.

liet vairāk. Lēmums paredz, ka 
Valgundes pagasta pārvaldes veļas 
mazgāšanas punktā Celtnieku ielā 
41 – 1 par dušas lietošanu vienai 
personai (viens apmeklējums) 

būs jāmaksā 0,50 lati plus PVN 
jeb 61 santīms, bet par pieciem 
kilogramiem veļas mazgāšanu būs 
jāšķiras no 0,80 latiem plus PVN, 
tas ir, 97 santīmiem. 

Svete-
Foto: Ivars Veiliņš

Marta sākumā desmit Svētes 
pamatskolas un Glūdas filiāles 
skolotājas ar Eiropas Sociālā fonda 
(ESF) atbalstu saņēmušas sava dar-
ba kvalitātes vērtējumu – viņu snie-
gums novērtēts ar 2. pakāpi. Vēl trīs 
skolotājas šobrīd izstrādā darbus, 
lai pilnveidotu prioritāro mācību 
priekšmetu pasniegšanas metodiku, 
savukārt divas sākušas mācības, lai 
apgūtu trešo profesiju.

Svētes pamatskolas direktors Ed-
munds Misevičs stāsta, ka piecpadsmit 
viņa vadītās skolas skolotāji labprāt 
iesaistījušies projektā un izmantojuši 
iespēju saņemt mērķstipendijas ESF 
projektā «Pedagogu konkurētspējas 
veicināšana izglītības sistēmas opti-
mizācijas apstākļos». «Tieši 8. martā 
sveicām tās desmit skolotājas, kuras 
saņēmušas kvalifikācijas novērtēju-
mu aktivitātē «Atbalsts pedagogu 
darbības kvalitātes novērtēšanas sis-
tēmas pakāpeniskai ieviešanai», kas 
pedagogiem devusi iespēju sagatavot 
sevi kvalitātes pakāpes saņemšanai, 
no kuras jau 2013. gadā būs atkarīgs 
algas apmērs. Mūsu skolotājas, izvēr-

Svētes skolotāji ieguvuši kvalifikāciju, 
divi pārkvalificējas

tējot viņu trīs gadu darbu, portfolio 
ar dažādiem testiem, uzdevumiem, 
darbiem, projektiem, saņēmušas 2. 
kvalifikācijas pakāpi. Manuprāt, tas 
ir labs rādītājs un ieguvuši esam gan 
mēs, gan mūsu pedagogi,» stāsta 

skolas direktors. Četras skolotājas 
šobrīd izstrādā darbus prioritāro 
priekšmetu pasniegšanas metodikas 
pilnveidošanā, par savu darbu saņe-
mot stipendiju. Bet divas skolotājas 
– viena no Svētes pamatskolas un otra 
no Glūdas filiāles – startē aktivitātē 
«Atbalsts pedagoga darbam skolā 
nepieciešamajai pārkvalifikācijai». 

«Nelielās lauku skolās aktualizējas 
jautājums par to, ka skolotāji varētu 
pasniegt vairākus priekšmetus. Tieši 
tālab mūsu sociālo zinību un vizuālās 
mākslas skolotāja šobrīd vēl mācās 
par mājturības pedagogu. Viņai ir 

prasmes un talants, 
taču vēl nav atbils-
tošā dokumenta, 
bet tagad būs. Bet 
vācu un angļu va-
lodas skolotāja 
mācās, lai varētu 
izglītot arī bērnus 
ar īpašām vaja-
dzībām. Līdz šim, 
kad skolotājiem 
ieminējāmies par 
kādiem kursiem un 
to izmaksām, viņi 

ilgi domāja, turklāt izdevumus segt 
no savas kabatas nevarēja atļauties. 
Bet šī ir iespēja izmantot fondu 
līdzekļus,» teic E.Misevičs. Viņš arī 
min, ka šie skolotāji startēja projekta 
1. kārtā, bet nu jau sākusies arī otrā. 
Tai šobrīd pieteikušies vēl seši skolas 
pedagogi dažādām aktivitātēm. 

Foto: no skolas arhīva 
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Gatavojoties Latvijas Repub-

likas Neatkarības deklarācijas 
pasludināšanas 20. gadadienas 
svinībām, kas Vilces tautas namā 
notiks 3. maijā pulksten 19, tautas 
nama vadītāja Gitija Šuķe pagas-
ta iedzīvotājus aicina iesaistīties 
interesantā projektā. Proti, nest 
dažādas fotogrāfijas, kuras varētu 
izmantot filmas veidošanas proce-
sā, lai uz svētkiem rādītu stāstu 
«Cilvēki Vilces pagastā».

G.Šuķe stāsta, ka doma par ko 
tādu radusies nesen, kad viņas 
rokās nonākusi ļoti veca fotogrā-
fija, kurā redzama tautas nama 
celtniecības brigāde, pašdarbnieki 
un aktieri. «Tiesa, es šajā fotogrā-
fijā gan nevienu nepazīstu – tā 
tapusi, kad būvēts tautas nams. 
Manuprāt, tā ir liela vērtība, tāpēc 
es to gribētu parādīt arī citiem 
iedzīvotājiem. Tas mani mudināja 
šo ideju attīstīt, un radās doma, ka 
to visu vajadzētu izvērst. Izdomā-
ju, ka no dažādām fotogrāfijām 
mēs varētu izveidot fotofilmu 
par pagasta iedzīvotājiem,» ideju 

atklāj G.Šuķe. Tieši tāpēc līdz 10. 
aprīlim ikviens pagasta iedzīvotājs 
– bērns, pieaugušais vai pensionārs 
– aicināts pārskatīt savus albumus 
vai bilžu arhīvus – varbūt viņš tur 
atrod ko tādu, ko būtu vērts redzēt 
arī citiem. «Aicinu iesniegt dažas 
mīļākās, interesantākās, nepa-
rastākās, notikumiem bagātākās  
fotogrāfijas, kurām pievienots ap-
raksts, lai mums būtu priekšstats, 
ar ko šī fotogrāfija īpaša. No šīm 
fotogrāfijām tad arī veidosim foto-
filmu,» stāsta G.Šuķe. Fotogrāfijas 
var būt uzņemtas darbā, atpūtā, tal-
kās, mājas dzīvē, skaistās jubilejās 
un kur citur. Bildes, kas nav elek-
troniskā versijā, kopā ar aprakstu 
cilvēki aicināti personīgi atnest 
uz tautas namu, bet elektroniskā 
versijā kopā ar aprakstu tās var 
sūtīt uz e-pasta adresi: gitija.suke@
jrp.lv. Sīkāku informāciju var iegūt 
pa tālruni 63061046 vai 26281754 
(Gitija). Izveidotā fotofilma tiks 
demonstrēta 3. maijā, kad Vilcē 
tiks atzīmēta Latvijas Republikas 
Neatkarības deklarācijas pasludi-
nāšanas 20. gadadiena.

Vilceniekus aicina  
iesaistīties fotofilmas veidošanā

Atsaucoties vairākkārtējiem 
vecāku lūgumiem izveidot nelielu 
bērnu pieskatīšanas centriņu Zem-
gales ciematā, Glūdas pamatskolas 
telpās no marta darbu sākusi 
pirmsskolas bērnu jeb trīs un čet-
rus gadus vecu bērnu dienas grupa. 
Pašlaik tajā 11 bērni audzinātājas 
uzraudzībā no pulksten 8 līdz 14 
spēlē spēles, iet rotaļās un citādi 
labi pavada laiku. 

«Mēs nākam pretī Zemgales, 
Bramberģes un Glūdas bērnu vecā-
kiem. Jau sen pagasta pārvalde bija 
saņēmusi iesniegumus ar lūgumu 
izveidot vai nu bērnudārzu, vai īpašu 
grupu, kur strādājošie vecāki varētu 
atstāt savus mazuļus. Gada sākumā 
Glūdas pagasta pārvalde šo ideju 
atbalstīja un budžetā šim mērķim 
paredzēja līdzekļus. Tagad jau esam 
sākuši darbu, un pie mums mācās 11 
bērni,» stāsta Svētes pamatskolas 
Glūdas filiāles vadītāja Aina Ļuta. 
Dienas grupa darba dienās strādā 
no pulksten 8 līdz 14. Šeit nav garās 
dienas kā bērnudārzā, jo esam atka-
rīgi no transporta. Bērni ar pašval-
dības autobusu tiek atvesti pulksten 

Glūdas pamatskolas telpās  
darbojas pirmsskolas bērnu dienas grupa

8 un aizvesti 14, turklāt tas tiek veikts 
bez maksas,» tā vadītāja. Dienas 
grupai iekārtota telpa Glūdas pamat-
skolā. «Šobrīd mums ir labiekārtota 
viena liela telpa, taču uz priekšdienām 
d o m ā j a m 
pārkārtoša-
nas darbus 
v e i k t  a r ī 
vietā, kur šo-
brīd atrodas 
bibliotēka. 
To pārvieto-
sim uz citu 
telpu, bet 
bibliotēkas 
vietā izveidosim zālīti bērnu aktivi-
tātēm – dejošanai, vingrošanai, dzie-
dāšanai un dažādiem pasākumiem,» 
stāsta A.Ļuta. Šobrīd ar 11 bērniem 
strādā audzinātāja, kura iepriekš 
mācījusi bērnus Jelgavas bērnudārzā 
«Gaismiņa». «Skolotāja strādā pēc 
speciālas programmas, kas bērniem 
šajā vecumā būtu jāiemāca,» piebilst 
vadītāja. Viņa arī atklāj, ka par šādu 
iespēju ļoti priecīgi ir gan vecāki, gan 
viņi paši. «Vecāki ir laimīgi, ka viņi 
var atstāt savas atvases pieskatīšanai 
un doties darba gaitās. Kaut arī no-

darbības nav pilnu dienu, pie mums 
mācīties pārnākuši arī bērni, kuri 
iepriekš braukāja uz Nākotni. Vecāki 
ir izrēķinājuši, ka tas ir izdevīgāk. 
Tāpat mēs esam priecīgi, jo varam 

viņus sagatavot 
savai skolai,» 
stāsta vadītāja. 
Jāpiebilst, ka 
par mācībām 
dienas grupā 
nav jāmaksā, 
maksa ir vien 
par ēdināšanu 
– brokastīm 
un pusdienām 

– un tā ir lats dienā. «Ēdināšanu 
nodrošina zemnieku saimniecības 
«Ziediņi» pavāres, tās pašas, kuras 
gatavo ēdienu Svētes skolas bēr-
niem,» stāsta A.Ļuta. 

Vecāki, kuri vēlas, lai arī viņu 
bērni apmeklētu šo grupu, aicināti 
interesēties skolā vai pa tālruni 
63086739 vai 28365764. Vadītāja 
piebilst, ka gaidīti arī Viesturu bērni, 
jo arī viņiem ir iespēja bez maksas ar 
skolēnu autobusu no rīta atbraukt 
uz nodarbībām un pēcpusdienā aiz-
braukt mājās.        Foto: Ivars Veiliņš

Jau nedēļu Jaunsvirlaukas 
pagasta pārvaldes mājā «Kraujas» 
aplūkojama tautas lietišķās māks-
las studijas (TLMS) «Staļģene» 
audēju darbu izstāde. Tajā vērtē-
jams gan Jaunsvirlaukas tautas 
tērps, kas vēlāk tiks nodots skolas 
vēstures muzejam, gan dažādas 
segas un lakati. Izstāde būs aplū-
kojama līdz Lieldienām.

«Tā ir pavasara izstāde, kurā mēs 
vēlamies parādīt to, ko esam izdarī-
jušas pa ziemas garajiem vakariem. 
Jau pērn ar savu izstādi ienesām 
pavasarīgas vēsmas, ceram, ka arī 
šogad mūsu veikums apkārtējiem 
cilvēkiem patiks,» teic TLMS «Staļ-
ģene» vadītāja Rita Sidraba. Viņa 
stāsta, ka šoreiz izstādē, kas atklāta 
tieši 8. martā, Sieviešu dienā, apska-

«Staļģenes» audējas aicina uz izstādi
tāmas jostiņsegas jeb gultas pārklāji, 
kas austi īpašā tehnikā, ieaužot tajos 
dažādu jostu rakstus. «Agrāk sievas 
šīs segas šuva kopā no jostām, taču 
mēs esam jau uzreiz ieaudušas jostu 
rakstus,» teic 
R.Sidraba. Tā-
pat te skatāmi 
visdažādāko 
krāsu plecu 
lakati un arī 
nokomplektē-
tais Jaunsvir-
laukas tautas 
tērps, ar kuru 
mūsu audējas 
nopelnīja prēmiju. «Jelgavas No-
vada Ziņas» jau rakstīja, ka par šo 
darbu audējas projektā saņēma 
500 eiro lielu stipendiju. Tagad tas 
novērtējams visiem iedzīvotājiem 

«Kraujās». R.Sidraba atklāj, ka 
vēlāk tautas tērps tiks nodots skolas 
vēstures muzejam. Izstādē kopumā 
eksponētas astoņas lielās segas un 
septiņi lakati. Jāpiebilst, ka pēc 

Lieldienām 
šie darbi tiks 
pārvesti uz 
izglītības, 
kultūras un 
sporta cen-
tru «Līdu-
mi», kur tiks 
pievienoti 
arī 12 au-
dēju mazie 

darbi – spilveni, sedziņas, šallītes, 
tādējādi izveidojot jaunu izstādi. 
Šobrīd TLMS «Staļģene» darbojas 
12 audējas.

Foto: no organizatoru arhīva

Jaunsvirlaukas pagasta pārval-
de aicina ikvienu, kurš izvēlējies 
turēt kādu mājdzīvnieku, piemē-
ram, suni, kaķi, būt atbildīgam un 
gādāt par to, lai tie neklaiņotu 
apkārt pa pagastu. Pārvalde lūdz 

Atgādinājums mājdzīvnieku saimniekiem
dzīvniekus turēt nožogotā teri-
torijā vai vest pavadā, lai netiktu 
apdraudēti apkārtējie cilvēki, jo 
īpaši bērni, un citi dzīvnieki. «Ja ie-
dzīvotāji neparūpēsies par saviem 
mīluļiem, tad pārējo iedzīvotāju 

interesēs rīkosies pašvaldība, kas 
lems, ko darīt ar šiem dzīvnie-
kiem. Izturēsimies atbildīgi pret 
tiem, ko esam pieradinājuši!» 
teikts Jaunsvirlaukas pagasta 
pārvaldes paziņojumā.

Zalenieki,
Biedrība «Zaļenieku dzirnas» jau 

ceturto mēnesi ir portāla Ziedot.lv 
sadarbības partnere un Zaļeniekos 
īsteno projektu «Paēdušai Latvijai». 
Biedrība vāc anketas no krīzes skar-
tajām ģimenēm un uzņēmusies pār-
tikas paku dalīšanu. Trīs mēnešos 
pakas saņēmušas 178 ģimenes, bet 
martā uz pārtikas pakām pretendē 
ap 140 ģimeņu.

«Skatoties uz to, kas katru dienu 
notiek Nodarbinātības valsts aģen-
tūrā, kļūst skumji, jo ik dienu tur 
par bezdarbniekiem reģistrēties nāk 
arvien jauni cilvēki, tostarp no mūsu 
puses. Tieši tāpēc nolēmām atsauk-
ties Ziedot.lv aicinājumam kļūt par 
partneri un palīdzēt tām ģimenēm, 
kurām klājas grūti. Mēs piekritām 
savākt anketas un izdalīt pārtiku, jo 
ne jau tikai pilsētniekiem ir grūti, trū-
kums šobrīd ir arī lauku cilvēkiem,» 
stāsta biedrības «Zaļenieku dzirnas» 
valdes locekle Elza Puķīte. Viņa 
informē, ka pērn decembrī saņemtas 
49 pakas, janvārī – 33, bet februārī 
– 96, taču šomēnes uz pārtikas pakām 
pretendē jau 142 ģimenes. Jāpiebilst, 

ka lielākā daļa ir Zaļenieku cilvēki, 
bet dažas pakas nonāks arī Svētes un 
Vilces iedzīvotājiem. «Prioritāte katru 
mēnesi ir jaunas ģimenes, kuras pie-
teikušās pirmo reizi un kurās ir vairāk 
bērnu.  Jāpiebilst, ka vienas pārtikas 
pakas kopējā summa nepārsniedz 
8,50 latus. Tajā ir cukurs, putraimi, 
eļļa, konservi, kafija, medus, sāls un 
citi produkti, pakas tiek izsniegtas 
tām ģimenēm, kurām ienākumi 
samazinājušies sliktās ekonomiskās 
situācijas dēļ, piemēram, vecāki ir 
zaudējuši darbu, strādā tikai viens 
no vecākiem, samazināta alga, nevis 
tiem, kuri jau ilgus gadus ļaunprātīgi 
sēž mājās bez darba,» stāsta E.Puķīte, 
piebilstot, ka pārtikas pakām ģimenes 
vēl var pieteikties. Cilvēkiem jāaiz-
pilda anketa, kas atrodama vai nu 
mājas lapā ziedot.lv, vai arī biedrībā 
pagasta pārvaldes mājā, bet, ja iedzī-
votājs pats anketu izdrukājis, viņam 
tā aizpildīta un parakstīta jānogādā 
biedrībā. To var izdarīt katru darba 
dienu, taču labāk iepriekš piezvanīt 
E.Puķītei pa tālruni 29550846 vai 
Zaļenieku sociālajai darbiniecei pa 
tālruni 27231146. 

Arī Zaļenieki projektā 
«Paēdušai Latvijai»

Pakalpojumu cenu  
piedāvājums (ar PVN)
Pieslēgšana pie kanalizācijas 
– Ls 50
Pieslēgšana pie ūdens padeves 
– Ls 50
Elektriķa izsaukums – Ls 8
Santehniķa izsaukums. Dažādi 
pakalpojumi – Ls 8
Skaitītāja nomaiņa un noplom-
bēšana – Ls 15
Skaitītāja noplombēšana – Ls 2
Tualetes poda nomaiņa un uz-
stādīšana – Ls 15
Izlietnes nomaiņa un uzstādīša-
na – Ls 15

Vircavā par komunālajiem jautājumiem atbild  
Nikolajs Antoņonoks

Vircavas pagasta pārvaldes 
vadītāja Rita Borščevska in-

Risinās apsaimniekošanas problēmas

formē, ka visos jautājumos un 
sarežģījumos, kas radušies iedzī-

Ņemot vērā pastāvošās prob-
lēmas daudzdzīvokļu namu 
apsaimniekošanā, Vircavas 
pagasta pārvalde plāno sasaukt 
iedzīvotāju tikšanos ar speciā-
listiem, taču līdz tam aicina 
iedzīvotājus iesūtīt interesējošos 
jautājumus.

Vircavas pagasta pārvaldes va-
dītāja Rita Borščevska stāsta, ka 
šobrīd ir problēmas ar Vircavas, 
Mazlauku un Oglaines ciematu 
daudzdzīvokļu māju apsaimnie-
košanu – pagrabu sakārtošanu, 
jumtu labošanu, koplietošanas 
telpu uzturēšanu, zāliena pļauša-
nu. Lai tās risinātu un sakārtotu 
šo jautājumu, pārvalde iecerējusi 

organizēt ciematu māju iedzīvo-
tāju tikšanos ar speciālistiem, 
kuri palīdzēs tikt skaidrībā, kādā 
veidā kopīgi šīs problēmas risināt 
gan no juridiskās, gan tehniskās 
puses. «Lai tikšanās noritētu 
konstruktīvā gaisotnē, lūdzam 
iedzīvotājus jau iepriekš sagatavot 
jautājumus, kas skar māju apsaim-
niekošanu un kurus speciālistiem 
vajadzētu iepriekš sagatavot. 
Tāpat katra daudzdzīvokļu nama 
iedzīvotājiem jāizvirza divi trīs 
mājas pārstāvji, kas ieradīsies uz 
sapulci,» tā R.Borščevska. Jautā-
jumi jāiesniedz pagasta pārvaldē 
rakstiski vai jādara zināmi pa tāl-
runi 63085960 (saimnieciskā daļa) 
vai 63086023 (pārvaldes vadītāja). 

Informācija par tikšanās laiku 
un vietu savlaicīgi tiks nodota 
māju iedzīvotājiem.

votājiem un skar ūdensapgādi un 
kanalizāciju, ir personīgi jāvēr-
šas pie N.Antoņonoka «Glūdas 
komunālajā saimniecībā» vai 
arī jāsazinās ar viņu pa tālruni 
29604343.

Pagājušajā mēnesī Sesavas 
pamatskolas 5. klases skolēni jau 
tradicionāli piedalījušies Jāņa 
Rozes grāmatnīcas un grāmatu iz-
devniecības «Express Publishing» 
rīkotajā teātra festivālā «Drāmas 
festivāls 2010». Turklāt nevis ie-
studējot kādu lugu latviešu valodā, 
bet gan latviešu dzejoļus par aitām 
angļu valodā. Skolēni startējuši ar 
labiem panākumiem.

Sesavas pamatskolas angļu valo-
das skolotāja Maija Miglāne stāsta, 
ka viss sācies pērn, kad skolas 4. 
klase labprāt vēlējusies izveidot 
angļu valodas klubiņu, kurā papildi-

Livberze--
Līdz 31. martam jābūt pa-

beigtiem remontdarbiem tau-
tas lietišķās mākslas studijā 
«Līve». Tur būs izremontētas 
ne tikai telpas, bet arī iegā-
dātas divas jaunas stelles. Šī 
studija arī iekļauta Latvijas 
un Lietuvas kopīgā tūrisma 
maršrutu bukletā.

Līvbērzes pagasta pārval-
des projekta koordinatore 
Ruta Medne stāsta, ka tas 
viss tiek īstenots projektā 
«Amatniecības pārrobežu 
sadarbības tīkls kā Latvijas 
un Lietuvas pierobežas pievil-
cības veicinātājs». «Projektā 
esam ieguvuši līdzekļus, lai 
izremontētu tautas lietišķās 
mākslas studijas «Līve» tel-
pas, kas remontu piedzīvoju-
šas pirms 25 gadiem. Šobrīd 
paveikta puse no plānotajiem 
darbiem – nomainīti logi, 
pārbūvēta tualete, viena telpa 
nosiltināta un veikta apdare, 
pārvilktas elektroinstalācijas, 
bet vēl otrai telpai tiek mek-

lēts radiators ar ventilācijas 
sistēmu, jāieklāj grīda un vēl 
citi sīkumi. Tam visam jābūt 
pabeigtam jau mēneša beigās, 
un ticu, ka mūsu audējas jau 
nākammēnes šeit varēs aust 
un veidot citus rokdarbus, 
galvenais, ka turpmāk viņas 
varēs to darīt  skaistās un 
izremontētās telpās,» stās-
ta R.Medne. Darbi kopumā 
izmaksās 11 627 latus, un šo 
naudu «Līve» saņem no Eiro-
pas. R.Medne min, ka tieši šī 
studija iekļauta arī pārrobežu 
tūrisma maršrutu bukletā, kur 
tūristi būs aicināti iepazīties ar 
audēju darbu.

Drīzumā būs pabeigti  
remontdarbi studijā «Līve»

nāt zināšanas. «Uzzinājām par tādu 
festivālu, pārtulkojām Viļa Plūdoņa 
dzejoli angļu valodā, iestudējām to 
un devāmies uz Rīgu. Starp dau-
dzajām pilsētas vidusskolām mēs 
bijām vienīgie pārstāvji no lauku 
skolas, taču pierādījām, ka spējam 
konkurēt. Tā nolēmām mēģināt 
arī šogad,» stāsta skolotāja. Tieši 
tāpēc nu jau piektklasnieki februārī 
Rīgā rādīja ainiņas no dažādiem 
dzejoļiem par aitām. Interesanti ne 
tikai tas, ka iztulkoti latviešu dzejoļi 
un bērni tos iestudējuši, bet arī visas 
izrādē izmantotās maskas ir pašu 
veidotas. Tas gan esot bijis grūtākais 
darbs. «Vietas festivālā nedalīja, jo 

Sesavas piektklasniekiem panākumi angļu 
«Drāmas festivālā 2010»

diplomus un dāvanas saņēma visi, 
taču neoficiāli mēs esam 2. vietā, 
dzirdot arī atzinīgu vērtējumu, 
ka mūsu bērni ir talantīgi,» stāsta 
skolotāja. Dāvanā bērni saņēmuši 
vārdnīcas, grāmatas angļu valodā, 
bet skola – disku ar stāstu «Alise 
Brīnumzemē» angļu valodā. 

Šobrīd angļu valodas pulciņā 
mācās visi 5. klases skolēni, taču 
skolotāja piebilst – ja vēl kādam 
skolas audzēknim rodas vēlme 
papildināt angļu valodas zinā-
šanas, droši var interesēties pie 
skolotājas M.Miglānes. «Mūsu 
galvenie palīgi darbā ir spēles, CD, 
filmas,» tā skolotāja.

Piedaloties 200 dziedātājiem 
un pūtējiem, Sesavas tautas 
namā izskanējis Jelgavas un 
Ozolnieku novadu koru kon-
certs «Ziemas sadziedāšanās». 
Tajā katrs novada koris izpil-
dīja savas mīļākās dziesmas, 
kā arī dziedāja kopkorī, kuru 

diriģēja Jelgavas un Jelgavas 
novada koru virsvadītājs Ints 
Teterovskis. Viņš pēc koncerta 
mūsu koriem veltījis atzinīgus 
vārdus, reizē pamācot, ko un 
kā labāk darīt, lai pienācīgi 
sagatavotos Dziesmu svētkiem.

Foto: no Kultūras nodaļas arhīva

Sadziedāšanās Sesavā

Foto: no Rutas Mednes arhīva  

Līdz ar pārmaiņām, kad ūdenssaimniecības un kanalizācijas apkopes 
pakalpojumus pagastā sniedz SIA «Glūdas komunālā saimniecība», atbil-
dīgais par pakalpojumu organizēšanu Vircavā ir Nikolajs Antoņonoks.
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Zaļenieku kultūras namā
20. martā pulksten 14 – «Aspazijai 145» noslēguma pasākums, pulksten 21 – atpūtas 

pasākums.
25. martā pulksten 14 – Komunistiskā genocīda upuru piemiņas pasākums.

Sesavas tautas namā
19. martā pulksten 12 – tikšanās ar Ziņģīti.
25. martā pulksten 13 – pasākums represētajiem. Tiek aicināti Elejas, Sesavas, 

Lielplatones un Vilces represētie. Piedalīsies pašdarbības kolektīvi.
27. martā pulksten 12 – Jelgavas novada vokālo ansambļu skate/koncerts. 

Sesavas evaņģēliski luteriskajā draudzē 
28. martā pulksten 9.30 – Pūpolsvētdienas dievkalpojums (Sesavas baznīcā).
1. aprīlī pulksten 18 – Zaļās Ceturtdienas dievkalpojums (draudzes namā).
2. aprīlī pulksten 9.30 – Lielās Piektdienas dievkalpojums (Sesavas baznīcā).
4. aprīlī pulksten 9.30 – Lieldienu dievkalpojums. Dievkalpojumu kuplinās Jelgavas 

Svētās Annas draudzes jauniešu koris un draudzes Svētdienas skolas bērni (Sesavas 
baznīcā).
Elejā, Lietuvas ielā 49

3. aprīlī pulksten 10 – Lieldienu pasākums un gadatirgus. Visi interesenti tiek aicināti 
pirkt un pārdot. Informācija pa tālruni 28357321 (Anda Breiere).
Līvbērzes pagasta kultūras namā 

20. martā pulksten 19 – grupas «Eolika» 30 gadu jubilejas koncerts.  
Biļešu cena – Ls 3; pensionāriem – Ls 1,50.

21. martā pulksten 14 – Jelgavas novada senioru kora «Gaisma» 5 gadu jubilejas 
koncerts. Koncertā piedalās Bauskas senioru koris «Sarma», Ozolnieku novada deju 
kolektīvs «Ozolnieki», Jelgavas Zemessargu ansamblis «Junda».

4. aprīlī pulksten 16 – lustīgās Igauņu ģimenes koncerts. Biļešu cena – Ls 3; 2;  
pensionāriem – Ls 1.

4. aprīlī pulksten 18 – Lieldienu pasākums.
4. aprīlī pulksten 22 – Lieldienu balle. Spēlē «Brenča muzikanti». 

Svētes pagastā
28. martā pulksten 14 – Atpūtas pasākums pensionāriem (Svētes pamatskolas 

zālē).
4. aprīlī pulksten 13 – Lieldienu lustes Svētē (Svētes pamatskolas sporta laukumā).

Vircavas tautas namā
26. martā pulksten 18 – Vircavas amatierteātra pirmizrāde Arta Dzīle «Vējš smaržo 

pēc āboliem», režisore Sarmīte Sustrupe.
4. aprīlī pulksten 12 – Lieldienu zaķa piedzīvojumi (Vircavas parkā).

IKSC «Līdumi»
26. martā pulksten 13.30 – Staļģenes mazpulks aicina Jaunsvirlaukas pagasta 

represētos uz atmiņu ugunskuru.
27. martā, 3., 10., 17. aprīlī no pulksten 10 līdz 14 – prasmju skola «Salmu sienas 

segas aušana» meistares Ritas Sidrabas vadībā.
Jaunsvirlaukas pagastā

4. aprīlī pulksten 9 – Lieldienu dievkalpojums (baznīcā «Šauvas»).
4. aprīlī pulksten 11.30 – Lieldienas iegavilēs Tautas tradīciju klubs, bērnu vokālais 

ansamblis un konkursa «Dziesma tev un man» dalībnieki. Olu krāsošana, ripināšana, 
rotaļas un spēles lieliem un maziem (Rūķu pļavā pie «Līdumiem»). Bet IKSC «Līdumi» 
apskatāma TLMS «Staļģene» un «Skaista māja pašu rokām» Lieldienu izstāde.
Lielvircavas kultūras namā

5. aprīlī pulksten 14 – «Lielās olu kaujas». Jautrošanās bērniem kopā ar vecākiem.
23. aprīlī pulksten 21 – balle pie galdiņiem ar groziņiem. Sīkāka informācija pa 

tālruni 63086126, 26547117 (Rasma Krauze).
Ģederta Eliasa piemiņas mājā «Zīlēni»

1. aprīlī pulksten 16 – Lieldienu ieskaņu sarīkojums.
Lielplatones tautas namā

20. martā pulksten 22 – diskotēka. 
10. aprīlī pulksten 17 – vidējās paaudzes deju kolektīva «Mārtiņš» 25 gadu jubilejas 

koncerts.
Lielplatones muižas laukumā

4. aprīlī pulksten 13 – Lieldienu pasākums
IKSC «Avoti»

20. martā pulksten 21 – Pavasara saulgriežu balle kopā ar māsām Legzdiņām. Biļešu 
cena – Ls 2. Galdiņu rezervēšana pa tālruni 63085295, 26350509 (Inga Feldmane).
Nākotnes kultūras namā 

Līdz 31. martam – Gunāra Ezernieka gleznu izstāde.
Līdz 28. martam – militāras tematikas fotoizstāde. 
Līdz 2. aprīlim – fotoizstāde par 2009. gada septembrī Roķišķos (Lietuva) notikušo 

koktēlniecības plenēru. Plenērā piedalījās arī Jelgavas novada amatnieki Valdis Lauris 
(no Glūdas) un Dainis Lēgenbergs (no Sesavas).

4. aprīlī pulksten 12 – «Lieldienu šūpolēs».
Dienas centrā «Zemgale»

20. martā pulksten 12 – Galda spēļu pēcpusdiena.
4. aprīlī pulksten 14 – «Lieldienu šūpolēs».






























































Zaļeniekos
3. aprīlī pulksten 10 – sacensības zolītē (kultūras namā).
10. aprīlī pulksten 10 – sacensības galda tenisā (pamatskolā).
Aprīļa beigās sāksies ceļojošā kausa izcīņa volejbolā.
Pirmdienās, trešdienās, piektdienās pulksten 18.30 – galda teniss (pamatskolā).
Trešdienās un piektdienās pulksten 19 – treniņi volejbolā (arodskolas zālē).

Glūdā
20. martā pulksten 10 – sacensības zolītē (dienas centrā «Zemgale»).

Vilcē
20. martā pulksten 10 – sacensības galda tenisā (sporta namā).

Elejā
21. martā pulksten 10 – sacensības florbolā (vidusskolas zālē).

Svētē
16. martā pulksten 10 – volejbols 4. – 5. klašu zēniem (sporta hallē).
20. martā pulksten 10.30 un 21. martā pulksten 11 – Latvijas Jaunatnes  

čempionāts volejbolā zēniem: 2. sabraukums (sporta hallē).
30. martā pulksten 10.30 – Latvijas Jaunatnes čempionāts volejbolā meitenēm: 

2. sabraukums (sporta hallē).
Valgundē

27. martā pulksten 10 – Valgundes pagasta kausa izcīņa volejbolā senioriem 
(«Avotos»).
Sesavā

11. aprīlī pulksten 10 – strītbols, 3. posms (pamatskolas zālē).
11. aprīlī pulksten 13 – sacensības novusā un galda tenisā, 6. posms (Bērvircavas 

tautas namā).
17. aprīlī pulksten 12 – volejbols 2:2; zole, dambrete un šahs (ar saviem kauliņiem) 

(Sesavas sporta zālē).

























Sporta pasākumi

Turpinot 1990. gadā aizsākto 
tradīciju, 20. martā pulksten 14 
Zaļenieku kultūras namā notiks 
pašpārliecinātās, temperamen-
tīgās un drosmīgās sievietes 
Aspazijas 145. dzimšanas die-
nas svinības. Dažādi pasākumi, 
kas saistīti ar šiem svētkiem, jau 
notikuši – skolēni uzrakstījuši 
domrakstus, noslēdzies skatu-
ves runas konkurss Bauskā, Do-
belē un Jelgavā, priekšlasījumi 
Ģederta Eliasa Jelgavas Vēs-
tures un mākslas muzejā, bet 
20. martā tiks sveikta Aspazijas 
prēmijas ieguvēja. 

Jelgavas novada Kultūras nodaļas vadītāja 
Dzintra Zimaiša stāsta, ka šis ir Zaļenieku li-
terātes Aspazijas 145. dzimšanas dienas gads. 
Svētki tiek atzīmēti jau no marta sākuma, bet 
pēc dažām dienām ikviens aicināts uz sirsnīgu 
noslēguma pasākumu un svētku kliņģeri. 
«Jau līdz šim esam aicinājuši skolēnus rakstīt 
domrakstus, kuru tēma ir kāds Aspazijas 
teiciens, piemēram, «Ne vidus ceļu laipot, es 
gribu pilnību!», «Uguns vajag, pie kuras lai 
dvēsele sildās». Esam saņēmuši vairāk nekā 
46 domrakstus no Aizkraukles, Dobeles, 
Jelgavas, Bauskas un Jēkabpils. Par labāka-
jiem žūrija atzinusi 13 skolēnu domrakstus,» 
stāsta Dz.Zimaiša. Līdz šim jau notikuši trīs 
skatuves runas konkursi – Dobelē, Bauskā 
un Jelgavā, kuros 65 skolēni uzstājušies ar 
Aspazijas dzejas un pozas darbiem. Labākie 
Jelgavas novadā ir Līvbērzes vidusskolas 6. 
klases skolniece Vēsma Asja Kurzemniece 
un Zaļenieku pamatskolas 4. klases skolniece 
Sindija Zelča. 

Bet 20. martā tiks sveikta arī pirms 15 ga-
diem iedibinātās Aspazijas prēmijas laureāte. 
Iepriekš prēmiju jau saņēmusi literatūrzi-
nātniece Saulcerīte Viese, dzejniece Māra 
Zālīte, rakstniece Gundega Repše, dzejniece 
Māra Misiņa (Māra Dumbere), dzejniece 
Anna Rancāne, dzejniece Anda Līce. Arī šīs 
personas sestdien gaidītas Zaļeniekos. Taču 
šogad prēmiju pasniegs Lilianai Štauerei.  

Spožākajai literātei 
Aspazijai – 145

ap sevi pulcināt neskaitāmus cilvēkus. Do-
māju, ka viņa ir pelnījusi šo prēmiju,» stāsta 
Dz.Zimaiša. 

Uz noslēguma pasākumu Zaļeniekos aici-
nāts ikviens, kurš mīl dzeju un vēlas to dzirdēt. 
«Šajā pēcpusdienā būs arī Aspazijas un 
Lilianas Štaueres dzejas lasījumi Zaļenieku 
amatierteātra aktieru izpildījumā, uzstāsies 
Zaļenieku kultūras nama vokālais ansamblis 
un sieviešu vokālais ansamblis. Tiks apbalvoti 
13 labākie domrakstu rakstītāji. Izcilākos 
darbus Jelgavas novadā uzrakstījuši Monta 
Badūne no Staļģenes pamatskolas 8. klases, 
Rasa Gulbe no Zaļenieku pamatskolas 9. 
klases, bet no Ozolnieku novada – Ozolnieku 
vidusskolas 12. klases skolniece Zenta Broka. 
Noslēgumā visi tiesāsim lielo svētku kliņģeri, 
ko veidos Aspazijas gadu skaitļi – 145,» aici-
not uz pasākumu, teic Dz.Zimaiša. 

Ritma Gaidamoviča
Foto: Ivars Veiliņš

FOTO: Žūrijas komisijas priekšsēdētāja Dzintra Zimaiša 
(pa labi) atzina, ka skatuves runas konkursā uzvarētāji ir 

visi, kuri pārvarējuši bailes un uzstājušies. Labākie suminā-
ti, dāvinot grāmatu angļu valodā «Latvija». Šāda dāvana arī 

Līvbērzes vidusskolas skolniecei Vēsmai Asjai Kurzemniecei. 

Šogad ikgadējās sacensības 
ziemas makšķerēšanā notika 
netālu no Latvijas – Krievijas un 
Baltkrievijas robežas – Šķau-
nes ezerā. «Šāda tradīcija ir jau 
vairāk nekā desmit gadus, un 
cenšamies, lai katru gadu sacen-
sības notiktu citā Latvijas ezerā. 
Esam bijuši gan pie Rāznas 
ezera, gan Engures ezera, gan 
Ežezera, gan Baltezera, gan pie 
Usmas ezera, šogad tas ir Šķau-
nes ezers, bet nākamgad plā-
nojam copēt Alūksnes ezerā,» tā 
Jelgavas novada Sporta centra 
direktors Vladislavs Beitāns.

Izveidojot Jelgavas novadu, šī tradīcija 
saglabāta, jo tā ir lieliska iespēja novada ie-
dzīvotājiem ne vien pasportot, bet arī apskatīt 
Latviju. V.Beitāns stāsta, ka sākotnēji šā gada 
Jelgavas novada atklāto čempionātu ziemas 
copē bija plānots rīkot Usmas ezerā, bet, tā 
kā tur tas noticis jau divus pēdējos gadus, 
dalībnieki sākuši izrādīt neapmierinātību 
un sprieduši, ka tas vairs nebūs interesanti. 
Turklāt makšķernieku vidū klīstot baumas, 
ka šogad vislabāk ķeroties tieši Šķaunes eze-
rā. Bijuši arī citi iemesli, lai sacensību vietu 
mainītu, un, savelkot visus plusus un mīnusus, 
lemts par labu Šķaunes ezeram. V.Beitāns 
piebilst, ka ikvienu sacensību noorganizēšana 
neatkarīgi no sporta veida izmaksā aptuveni 
vienādi – vidēji 400 – 600 latus.

Laikraksts «Zemgales Ziņas» sacēlis ažio-

Šogad cope Šķaunes ezerā
tāžu, izsakot pieņēmumu, 
ka šis pasākums tika or-
ganizēts novada domes 
deputātiem. V.Beitāns 
šādu pieņēmumu noliedz 
un paskaidro, ka sacensī-
bās piedalījās pa četriem 
dalībniekiem no katra 
pagasta, turklāt vairākos 
novada pagastos pirms 
tam tika rīkotas vietējās 
zemledus makšķerēšanas 
sacensības un noskaidroti 
labākie, kuri tad arī pār-
stāvēja pagastu novada 
sacensībās. «Dalībnieku 
vidū bija arī Svētes pagasta pārvaldnieks – viņš 
katru gadu piedalās šajās sacensībās, arī vēl 
neesot pārvaldnieka amatā, bet deputāti gan 
nepiedalījās,» norāda novada Sporta centra 
direktors, piebilstot, ka deputātiem nav liegts 
startēt pagastu mačos un tikt iekļautiem pa-
gastu komandās, bet tad viņi sacensībās startēs 
ne jau deputātu statusā.

Sacensības notika pēc principa – kurš no-
teiktā laikā izmakšķerēs visvairāk zivju (pēc 
svara). Individuālajās sacensībās tika sadalī-
tas medaļas. Zeltu izcīnīja Sergejs Borisovs 
no Kalnciema (3,18 kg), sudrabu – Svētes 
pagasta iedzīvotājs Jānis Staņa (2,4 kg), bet 
bronzu – Valsts policijas darbinieks Vitālijs 
Mickevičs (1,96 kg). Savukārt komandas 
sacentās par kausu. To savā īpašumā ieguva 
Kalnciema copmaņi – viņi pa visiem izvilka 
7,94 kg lielu lomu. 2. vietā ierindojās Valsts 

policijas Zemgales reģionālās pārvaldes 
Jelgavas iecirkņa komanda ar 4,36 kg, bet 3. 
vietā – Platones pagasta komanda (4 kg). Vēl 
tika pasniegtas speciālbalvas vienīgajai daiļā 
dzimuma pārstāvei, jaunākajam dalībniekam 
un tam, kurš izvilka vismazāko lomu.

V.Beitāns norāda, ka ziemas cope ir viens 
no iecienītākajiem novada sporta pasāku-
miem, kurā piedalās gandrīz visu pagastu 
pārstāvji. «Nav jau spiesta lieta piedalīties. 
Arī, piemēram, volejbolu un futbolu nespēlē 
visi,» tā Sporta centra direktors, piebilstot, 
ka novada sporta pasākumi tiek rīkoti pēc 
principa, lai ikviens iedzīvotājs varētu atrast 
ko sev tīkamu. 

Ilze Knusle-Jankevica
Foto: no Jelgavas novada  

Sporta centra arhīva

Viņa ir nozīmīga sieviete, kas, kā Dz.Zimaiša 
teic, bijusi klāt visdažādākajās ar Aspaziju 
saistītās aktivitātēs, ir aktīvs kultūras cilvēks, 
dzejniece, novadniece un skolotāja. «Viņai 
šo prēmiju piešķirsim par mūža ieguldījumu 
Zemgales un Zaļenieku kultūrvēsturiskā 
materiāla saglabāšanā un novadnieku lik-
teņu izpētē,» teic Dz.Zimaiša. Jāpiebilst, ka 
tieši viņa ir grāmatas «Literāti Zaļeniekos» 
autore, kura Aspaziju nosaukusi par spožā-
ko zvaigzni Zaļenieku literātu pulkā. Tiesa, 
šobrīd L.Štauere dzīvo Ventspilī, taču 20. 
martā viņa ieradīsies Zaļeniekos, lai saņemtu 
prēmiju. Jāpiebilst, ka L.Štauere piedalījusies 
arī Aspazijas māju «Daukšas» atjaunošanā un 
ir tur strādājusi, stāstot apmeklētājiem par 
rakstnieci. «Liliana ir ļoti drosmīga sieviete, 
kas runāja par visu – gan par to, ko nevarēja, 
gan tad, kad nevarēja. Viņa ir piedalījusies 
visos Aspazijai veltītajos pasākumos, ar ļoti 
lielu interesi vadījusi kino lektorijus. Es pat 
gribētu teikt, ka viņa ir īsta pērle, kas spējusi 


